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SOLA POTREBUJE UCENCE
(Mcf)Še enkrat več v zgodovini človeštva so se odprla 
s°lska vrata, še enkrat več so bili zaradi tega slabe 
''olje učitelji, učenci in starši in še enkrat več se šolsko 
‘oto začenja s polemikami med šolniki in njihovim 
Jhinistrstvom.
Seveda je povsem naravno, da so delavci, v tem 
Primeru šolniki, v nenehnem sporu s svojim 
delodajalcem (ministrom), res pa je tudi, da razmere 
na področju šolstva trenutno niso v unamenju 
Rejenosti in jasnosti, ki ju ponavadi povezujemo s 
Pojmom šola. Tudi Marija Terezija je imela šolsko 
reformo, a je ta potem trajala ves čas njenega vladanja 
ln bila, po mnenju mnogih, ena najboljših na našem 
Prostoru. Socialistična šola je bila pač takšna, kot je 
P>la: včasih enosmerna, obrnjena k ustvarjanju 
trenutno potrebnih kadrov vendar bogata z znanjem, 
*ar so priznavali tudi mnogi z razvitega sveta, 
današnja šola je še vedno enosmerna (nekoč so bili 
Vsepovsod partizani, danes pa jih skoraj ni), kadri, ki 
J'h ustvarja pa se bodo s kruto stvarnostjo šele soočili,

{<Banka Koper

saj ni jasno, kje bomo zaposlili vse te silne 
ekonomiste, managerje, pravnike in politologe, hkrati 
pa Tomos potrebuje kovinarje a jih nikjer ne najde. O 
kvaliteti znanja verjetno ne gre dvomiti, saj na šolah 
poučujejo v glavnem starejši kadri, čeprav se včasih 
zdi, daje takoimenovano "testno" preverjanje znanja 
preveč uporabljano na škodo neposrednega kontakta 
učitelja in učenca. Zaradi slednjega se tudi rahljajo 
vezi med udeleženci šolskega procesa, na koncu pa 
pride do tega, da šola celo izgublja svojo vzgojno 
funkcijo in postaja navadna "tovarna" znanja.
Seveda ne gre krivde za to pripisati sedanjemu 
ministru, ki je pač žrtev lastnih predsodkov. Zametki 
segajo še v čas ko so bili na vladi njegovi nasprotniki, 
ki za prijazno šolo niso naredili prav veliko.
V resnici pa je še največ odvisno od tega kdo vodi 
katero šolo in kakšen je kolektiv, ki ga vodi. V Izoli 
imamo štiri osnovne šole (stavbe) in vsaka je po svoje 
specifična. Na Vojki Šmuc so zelo zadovoljni z 
uvajanjem devetletke, na OŠ Livade prisegajo na 
program Korak za korakom, OŠ Dante Alighieri živi 
nekoliko odmaknjeno življenje, oddelek šole v Kortah 
pa se komaj ohranja pri življenju s kombiniranim 
poukom v prvem in drugem razredu.
V kateri od njih se učenci bolje počutijo pa bodo 
povedali sami, tisto malo, kar jih je vpisanih v prve 
razrede. Očitno bolj kot verouk potrebujemo spolno 
vzgojo in to kot praktični predmet.

POVEJTE NA GLAS
Izolski študentje nam ponujajo preprosto idejo, ki ima 
angleško ime a zelo slovensko vsebino. Reče se ji 
"speakers corner" pomeni pa pravzaprav vogal na 
katerem vsak pove kar hoče. V Izoli temu pravimo 
mandrač, ker je to pač kraj, kjer pade največ "čakul", 
študentje pa so ga v tem primeru prestavili na izolsko 
tržnico, ki je prav tako močna z najrazličnejšimi 
"zanesljivimi" informacijami. Preprosto povedano: na 
tržnici bodo naslednjo soboto (16. septembra) prvič 
postavili govorniški oder in mikrofon iz katerega boste 
lahko obiskovalcem tržnice povedali vse kar vam pade na 
pamet. Lahko boste govorili o garaži na svetilniku, o 
volitvah, o marini, o parkiranju, o sosedu, ki vam razbija 
škatle, skratka o vsem, kar vas osebno muči. Seveda ni 
mogoče zagotoviti, da vas bo kdo poslušal, vendar velja 
poizkusiti. Ce si upate, seveda.
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DIMNIKARSKE CENE - POJASNILO
Spoštovana g. županja Breda Pečan.
V številki Mandrača št. 378 sem prejel odgovor, na moj prispevek v 
Mandraču št. 377. Iz vašega odgovora sem ugotovil, da sem bil narobe 
razumljen.
Nisem oporekal zakonitostim postopkov ob izbiri koncesijonarja, 
temveč opozoril na nerealno zaračunane dimnikarske storitve ter njihov 
socialni vidik. Ves postopek od sprejete zakonodaje, izbire 
koncesijonarja pa do potrditve cenika je bil popolnoma zakonit. 
Občanom sem le razložil, kdo je tisti, ki je za tako visoke zneske 
odgovoren. Sicer pa ste s svojim odgovorom, ko ste razložili postopke, 
le to potrdili.
Sicer je tudi prejemanje plače poslancev še eno leto po preteku mandata 
popolnoma zakonita, saj so to sprejeli poslanci (bog je najprej brado 
sebi ustvaril), vendar pa za marsikoga moralno sporna.
Pripomba, da cenik ni bil sprejet na OS, seje nanašala v smislu, da bi 
morda kateri od svetnikov opozoril na morebitne pretirane cene. Upam, 
da se strinjate z menoj, da ko nekemu podjetju omogočiš sledeč primer. 
Na našem vhodu v blok so trije dimnikarji bili prisotni okoli 40 min. 
Tudi po izjavah ostalih občanov, kateri so bili prisotni ob pregledu 
dimnikarjev, je bil čas na ostalih vhodih v teh okvirih. Torej so lahko 
dimnikarji obiskali v enem dopoldnevu vsaj 10 vhodov. Glede, na to da 
je višina računa odvisna od števila stanovanj na posameznem vhodu, so 
se računi gibali med 42.000 SIT in 75.000 SIT po vhodu. Sedaj si lahko 
sami izračunate, da je bilo temu podjetju z pogoji koncesije 
omogočeno, da trije delavci zaslužijo v enem dopoldnevu okoli 500.000 
SIT. Vsekakor je za mene ta znesek očitno previsok in ne more biti plod 
dela.
Ta znesek, pa je posledica cenika dimnikarskih storitev, katerega ste 
sprejeli in podpisali Vi. Moj namen je bil, da se opozori na previsoke 
cene, ter ustrezno prilagodi cenik. Eno od možnosti sem predlagal, to je, 
da se delo zaračuna po opravljenih urah. Res je, da je obrtna zadruga 
dimnikarjev določila normative. Sedaj je samo vprašanje ali so 
normativi nerealno postavljeni ali pa dimnikarji niso izvršili vsa dela 
predvidena z normativi. Vsekakor menim, da občani tako visoke zneske 
nismo pripravljeni plačevati. Ne vem ali se zavedate, da je recimo tudi 
socialno ogrožena družina v Livadah prav tako prejela položnico v 
višini 5.200 SIT, saj je višina položnic odvisna le od števila dimnikov 
ter zračnikov? Stanovanja imajo ne glede na kvadraturo enako število 
teh naprav. Ali se ne zavedate, da ta znesek za marsikoga pomeni 
preživetje ??
RS. Glede strankarske kože pa toliko, očitno niste moje izjave prebrali, 
tako kot piše. Oba veva, da se v naši državi dogaja, da na javnih 
razpisih, dobro plačana dela pridobijo na podlagi razno raznih 
poznanstev ( političnih, sorodstvenih, prijateljskih) in imajo nekateri 
prednost. To lahko počnejo le tisti, kateri so na oblasti. Pred tem niso 
imuni v nobeni stranki tako na državni, mestni in občinski ravni. ( 
g.min. Tajnikar - TAM - provizija Zarič). Sam sem glede na to, ko je 
očitno nekomu omogočen zelo velik dohodek na lahek način, izrazil 
upanje, da ni šlo za take povezave, ampak, daje prišlo do takšnih cen 
zaradi nesporazuma in nepoznavanja, kako se bo cenik pokazal v 
praksi. Iz vašega odgovora pa, glede na to, da ste obrazložili zakonitost 
in niti z besedico podvomili v cenik, zaznal, da ne želite reševanje 
problema v smeri zadovoljstva občanov - plačevanje razumnih računov, 
temveč predvsem v smeri. To je tako. Tako je zakonito. Občani plačajte 
kolikor vam zaračunajo. Sicer pa je vaš P.S. v smislu prejšnjih časov. 
Najprej mu povemo, kaj je mislil (sposobnost branja misli), nato ga 
prisilimo, da prizna, da je to rekel, mu nato sodimo, obsodimo in 
kaznujemo.

ARS M0RIENDI ALI ČLOVEKA VREDNO UMIRANJE
"Biti resnični, humani človek bi lahko bil elementarni, lapidami opis 
smisla življenja, s katerim bi mogli soglašati sodobniki najrazličnejšega 
izvora, najrazličnejših narodnosti, kultur in religij." (Hans Kung, 
Credo, 1992)
V zarji stoletja dehumanizacije se nam pogosto kar samo zastavlja 
vprašanje: čemu smo na tem svetu? Razlag je sicer veliko, pravih 
odgovorov pa malo, Tožbe nad pomanjkanjem smisla in posledice 
orientacijskega vakuma tako pri mlajši kot tudi pri starejši populaciji 
ustvarjajo občutek nelagodja oziroma depresivno razpoloženje. Čedalje 
več sodobnikov v razvitih družbah je, ki občutijo polzenje svojega 
življenja kot brezčasno in nesmiselno tavanje v labirintu virtualne 
resničnosti. Vendar razdvojenost in "dezintegracija osebnosti" še zdaleč 
ni zgolj obolelost duševno bolnih ali eksistencialno praznih. To se 
namreč dogaja tudi mnogim "uradno normalnim" osebam, zlasti zato 
ker zavestno ali podzavestno ignorirajo svoja globlja čustva.
Današnji potrošniško-holistični, celostni način gledanja življenja 
izpostavlja premiso, da je smisel, sreča, polno življenje edino v delu, 
premoženju, profitu, karieri, prestižu, športu, uživanju. Vendar je v 
človeku še nekaj več, to čuti vsak, ki je vsaj enkrat naletel na meje vseh 
svojih aktivnosti, Ta je potem soočen z vprašanjem kaj sem, ko ne 
morem nič več narediti, ko nisem več sposoben za nobeno aktivnost S 
takimi in podobnimi razmišljanji so najpogosteje zamorjeni starostniki, 
ki v jeseni življenja kar naenkrat postanejo vsem v napoto in sramoto- 
Že vrabci na strehi čivkajo, da je naša dežela na sončni strani alp v 
socialnem smislu zabredla v gosto meglo brezdušnosti in 
indeferentnosti. Ker človek v vsakem primeru je in ostane človek tudiv 
svoji nebogljenosti, ima pravico do človeka vrednega življenja in tudi 
pravico do človeka vrednega umiranja!
V naši družbi navideznega blagostanja pa umetno podaljševanje 
življenja (pre) nekateri doživljajo kot breme, namesto kot dobro delo. 0 
tem se lahko skoraj vsak dan (pre)pogosto prepričamo v bolnišnicah, 
domovih za ostarele in v nekaterih drugih javnih zavodih.
Kolikor bolj je možno uravnavanje življenjskih procesov toliko bolj je 
v človekove roke položena odgovornost in posledica tega je posebno za 
začetek in konec človekovega življenja sprememba zavesti o vrednotah 
in normah. To pa pomeni, da naša odgovornost za življenje vključuje 
tudi odgovornost za naše umiranje. Naloga in odnos do umirajočega pa 
se nikakor ne bi smele izčrpati zgolj v rutinskih zdravniških ukrepih, 
temveč bi morala vključevati ČLOVEŠKO POZORNOST zdravnikov, 
medicinskih sester, negovalk, dušnih pastirjev, družinskih članov in 
prijateljev. Naposled se je potrebno sprijazniti z dejstvom, da smo na 
tem svetu le mimobežni popotniki s svojo lastno usodo, bremeni, 
strahovi in upi. In prav upanje naj bi v človeku umrlo zadnje, Tudi ko 
gre za umiranje, človeku ni treba potlačiti emocij, tajiti čustev, igrati 
emocionalno hladnost in spokojnost. Bodimo torej ljudje do konca -■ 
tudi ko našemu bližnjemu začne življenje ugašati! 
p.s. posvečeno moji materi Angelini Gaberc in osebju izolske 
bolnišnice "na hribu".

Slavko Gaberc

POPRAVEK O STOJNICI

V Mandraču št. 378 se v članek "Ribiški je bil B.R" prikradla neljuba 
napaka v znesku 35.000 tolarjev najemnine za stojnico društva na 
ribiškem prazniku.
Vsem prizadetim v verižni reakciji sporočamo, da smo stojnico 
dobili v brezplačno uporabo in smo za to zelo hvaležni Centru za 
kulturo, šport in prireditve.

Klub študentov in dijakov občine Izola

Pojasnilo: Na uredništvu smo dobili informacijo, da je KIŠD 
ureditev stojnice veljala omenjeni znesek in to smo razumeli kot 
najemnino stojnice, očitno pa je šlo za drugo urejanje.

Alojz Padar



kaj bo s parencano?
Muzej miniaturnih vlakov, imenovan Parencana, ki so ga letos odprli v 
Prostorih nekdanjega vrtca osnovne šole Dante Alighieri je sicer odprt, 
vendar še ni bistveno prispeval k turistični ponudbi izolske občine. Delno 
Je temu kriva premajhna promocijska dejavnost in usmerjanje turistov k 
°gledu muzeja, eden od razlogov pa je tudi dejstvo, da muzej še ni dosegel 
stopnje, ko bi bil resnična turistična atrakcija. Nedvomno je zbirka 
razstavljenih miniaturnih vlakcev zelo bogata in zanimiva, toda raven 
Predstavitve ni na ravni podobnih muzejev po svetu. Za takšno 
predstavitev je seveda potrebnega veliko več denarja in tudi veliko več 
oblikovalskega in opremljevalskcga znanja, ki bi ga morali do naslednje 
sezone angažirati za resnično ureditev muzeja. Zavzetost avtorja razstave 
Je premalo za vse to, zato se velja o usodi muzeja pogovoriti najmanj na 
občinski ravni.

PRIREDITVE ZE ZA LETO 2001
Občinska komisija za prireditve je 
takoj po koncu Ribiškega praznika, 
na redni seji že pripravila prvo oceno 
prireditev v letu 2000.
Po mnenju članov komisije je bilo 
letošnje leto, vsaj glede prireditev, zelo 
uspešno, pri čemer gre posebej 
opozoriti na velik prispevek občine 
Izola, ki je letos investirala veliko 
denarja v nakup novega pokritega odra, 
dela ozvočenja in razsvetjave. Na ta 
način se je tudi kvaliteta prireditev 
bistveno izboljšala in Izola je bila s 
svojim poletnim programom deležna 
izjemne pozornosti medijev in dobrega 
obiska turistov.
Potem ko so kritično ocenili nekatere 
pomanjkljivosti so člani komisije 

Ob zaključku akcije Poletje v sprejeli skupno oceno, daje bila raven 
'*oli so ua atraktiven način tokratnih poletnih prireditev zares 
Predstavili modele Janje Sever, d0bra; posebej uspešna pa jc bila tudi 
k. .ma atelje v Koprski ulici. ^ lokak)v za ! ^ ki je v star0

■Mesto ponovno privabila domačine in turiste.
Glede na to, daje proračun za leto 2001 že sprejet so na komisiji že sprejeli 
nekaj nalog za pripravo koledarja prireditev za naslednje leto. Tako bodo v 
kratkem objavili razpis za izvedbo nekaterih prireditev, ki sicer ne 
sodijo v program Centra za kulturo, šport in prireditve (Eurofest, Zin, 
Mediteran festival, Ribiški praznik itd.), hkrati pa pozivajo vse 
°rganizatorje kulturnih, športnih, turističnih ali podobnih prireditev, ki bi 
želeli svojo prireditev imeti v letnem koledarju prireditev, da to sporočijo 
komisiji do 16. septembra.
Povejmo še, da bo za neposredno financiranje prireditev v naslednjem letu 
nekoliko manj denarja, saj želijo doseči bolj racionalno porabo 
Proračunskega denarja tudi na področju prireditev v občini.

POZIV ORGANIZATORJEM PRIREDITEV
Komisija za prireditve občine Izola poziva vse organizatorje športnih, 
kulturnih in drugih prireditev, ki imajo širši družbeni, turistični, 
kulturni ali športni pomen, naj o svojih projektih za leto 2001 
obvestijo komisijo najkasneje do 16. septembra, tako da bo do konca 
septembra že mogoče pripraviti seznam vseh prireditev v letu 2001. 
Prireditve lahko predstavijo organizacije, društva ali posamezniki na 
naslov: Komisija za prireditve, Občina Izola,
Sončno nabrežje 6., Izola.

OBMOČNA OBRTNA ZBORNICA IZOLA
IN

OBČINA IZOLA
vabita na

33. >IEI>V\ltOI»\l OltlMM SEJEM V CELJE

V SREDO, 13. SEPTEMBRA,
KO BO NA SEJMU ŽE TRADICIONALNI

BAIM IZOLE

Na ta dan bo iz Izole organiziran avtobusni prevoz.
Za ceno vsega 1.300 tolarjev, 

ki vključuje stroške prevoza ter vstopnino za sejem 
si lahko ogledate to največjo tovrstno 

sejemsko prireditev v Sloveniji !

Prijavite se lahko na sedežu Območne obrtne zbornice Izola 
(Tanja Žlogar) ali na Občini Izola ( Neva Faganel), obenem 

pa tudi vplačate znesek 1.300 tolarjev.

Odhod avtobusa je v sredo, 13.9.2000 
ob 6.uri zjutraj izpred bivše Lipe.

Vabljeni ste prav vsi !

P.S.
Pohitite, saj bomo prijave sprejemali 

le do zapolnitve mest v avtobusu !

DOKUMENTAREC O IZOLI 
PREDPREMIERA NA TRGU
Izola je bila to poletje več kot prisotna v vseh slovenskih medijih, ena 
najpomembnejših oddaj pa je v produkciji nacionalne TV nastajala skoraj mesec 
dni. Gre za enourni dokumentarec z naslovom ! IVLJENJE SLOVENSKEGA 
OTOKA. V dokumentarcu so prikazane vse raznolikosti in posebnosti Izole, od 
nas Izolanov do morja, ki se nas bolj kot dotika in zgodovine, ki je še nismo 
pozabili. Gre za izjemno lepo narejen dokumentarni film, ki ga bodo ustvarjalci, v 
sodelovanju z Občino Izola, PREDPREMIERNO PREDSTAVILI 
v nedeljo, 10. septembra ob 19.00 na Manziolijevem trgu 
Na predstavitvi bodo prisotni tudi ustvarjalci dokumentarca, zato ste vabljeni k 
ogledu televizije "v živo".
Sicer pa bo dokumentarec na programu nacionalne TV v ponedeljek, 11. 
septembra ob 21.00 na prvem programu TVS.
Že v petek ob 16.45 (1. program TVS) pa bo Izola spet prisotna na nacionalni TV 
v mladinski oddaji RDEČI GRAFFIT, ki sojo posneli v Izoli, predvsem na temo 
jadranja. Ponovitev oddaje bo v ponedeljek ob 9.40, tako da bo tega dne Izola 
zasedla več kot 90 minut dragocenega televizijskega prostora.
Če k temu dodamo še dejstvo, daje nacionalna TV posnela oddajo o Lari Baruci 
in njenem nastopu na Mediteran festivalu (za oddajo ORION) in daje koprska TV 
posnela 6 koncertov Mediteran festivala, potem se res nimamo kaj 
pritoževati.

> GRATIS 
POVEČAVA <

ob razvijanju filma in izdelavi slik Vam 
PODARIMO BREZPLAČNO POVEČAVO 

enega od posnetkov v format 20x30 cm

Tel.: 066' 647-050, Drevored l.maja 4a, Izola [
Tel.: 066 646-211, HTP San Simon, Morova 25 Jf k |

_______________ ____________ ____________Mb
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VOLITVE 2000
Četrta stran Mandrača bo do 12. oktobra namenjena zapisom v 
zvezi z volitvami. Tukaj bodo svoj prostor našle brezplačne 
(uredniške) predstavitve kandidatov in list, napovedi nekaterih 
predvolilnih opravil in zborovanj ter druge zanimivosti in 
zakonska določila v zvezi z volitvami. Za vsa druga obvestila pa bo 
treba seveda poseči po plačanih objavah, ki jim bomo v Mandraču 
namenili največ četrtino obsega posamezne številke Mandrača. 
Cena objav ostaja enaka kot je v veljavi po sprejetem ceniku.

DeSUS IZVOLIL KANDIDATE
Primorski upokojenci, člani Demokratične stranke upokojencev 
Slovenije (DeSUS) so v torek, 5. septembra, na volilni konferenci 
izvolili svoje poslanske kandidate za volitve 2000. V drugi volilni 
enoti (Postojna) v katero sodi 11 volilnih okrajev bo za stranko 
kandidiralo 11 poslanskih kandidatov, torej imajo v vsakem volilnem 
okraju svojega poslanskega kandidata. Kandidat DeSUS-a v 
izolskem volilnem okraju bo Ivan Hajšek.
Drugi kandidati DeSUSA na Primorskem pa so: Lucijan Rejec 
(Tolmin), Pavle Godnič (Piran), Ida Rebula (Sežana), Vojko Čeligoj 
(Ilirska Bistrica), Ivo Benkovič__ (Postojna), Anton Kraševec 
(Ajdovščina), Anton Zajc in Rudi Šimac (Nova Gorica) ter Anton 
Skok in Anton Sagadin (Koper). Občini Nova Gorica in Koper sta 
razdeljeni v dva volilna okraja (op.a.).
Na volilni konferenci so tudi slovesno podpisali sporazum o 
podpori Istrskega demokratičnega foruma (IDF) volilnemu 
programu DeSUSA in njegovim, na volilni konferenci izvoljenim 
poslanskim kandidatom.

KAJ NAPOVEDUJEJO ANKETE
Po najnovejših anketah, ki se v slovenskih medijih, tako tiskanih kot spletnih, kar 
množijo, prihaja do premikov. Bajuk je odvzel kar nekaj odstotkov glasov 
SLS+SKD Slovenski ljudski stranki, na levici pa izgublja LDS. ZLSD s Pahorjem 
dobiva glasove, največ na račun Liberalne demokracije.
Po zadnji anketi Dela bi LDS zmagala s kar 37,13 odstotki glasov, kar pa je 'se 
vedno 3,1 odstotka manj kot pred mesecem dni. Ostale tri velike stranke, 
SLS+SKD (14,06%), ZLSD (13,36%), SDS (13,22%) bi dobile približno enako 
število glasov. V Državni zbor bi se uvrstili še Nova Slovenija (6,61%) in DeSUS 
(4,22%), medtem ko bi SNS izpadel. V anketi je sodelovalo 828 vprašanih, pri 
čemer se upošteva tudi siceršnja struktura prebivalstva (spol, starost, 
izobrazba,...)
Naj večjo anketo je opravil Cati Center, kjer je sodelovalo 4300 anketirancev. Ta 
anketa je trajala od 11.8. do 31.8. letos. Rezultati kažejo, da bi zmagala LDS s 
35.4%, sledijo ji SLS+SKD s 16,9%, SDS s 16,8, ZLSD z 11,6% in NSi s 5% 
Drugačno je stanje na internetni strani virtualnih volitev. Tukaj je v mesecu 
avgustu vodila LDS z 34% pred ZLSD (24%) ter SDS (14%) in NSi (13%). 
SLS+SKD je osvojila le 4 odstotke glasov. SNS in Desus sta prejela le po en 
odstotek. Potrebno je seveda vedeti, da pri tej anketi sodelujejo le uporabniki 
interneta, tako da gre predvsem za mlajše prebivalstvo, večinoma mestno, in z 
višjo izobrazbo od povprečnih volivcev. V anketi meseca avgusta je 
sodelovalo 566 volivcev. V mesecu septembru je anketo že rešilo 218 oseb. Delež 
LDS-a se je znižal na 29% (julija je LDS-u kazalo kar na 42%). ZLSD bi po tej 
anketi dobila 18%, SDS 17%. Visoko je NSi z 14%, SLS+SKD pa bi tudi tu dobila 
le 4%.
Po drugi anketi internetnih volitev (kleindienst.krolek.net) vodi LDS z 31% pred 
SDS (19%) in NSi (17%). ZLSD bi tu dobila 15%, SLS+SKD pa 5%. Ta anketa je 
vključevala 400 anketirancev. Zanimiva je primerjava internetnih raziskav z 
tistimi v tiskanih medijih. Po vseh internetnih raziskavah imajo SDS, ZLSD in 
predvsem NSi več glasov kot v tistih anketah, ki zajemajo vse sloje 
prebivalstva.
Seštevek levo-sredinskih strank (ZLSD, LDS, DeSUS) ter desno-sredinskih 
(SLS+SKD, SDS, NSi) kaže sledeča razmerja: po Delu vodi levica s 54.7% proti 
33.9%. Če upoštevamo le stranke, ki so presegle prag štirih odstotkov, to 
pomeni, da bi levica zmagala z 62%. Po raziskavi Cati Centra bi levica zmagala s 
47:39. Tudi po obeh internetnih anketah bi levica zmagala, in sicer z 47:35 oz. 
46:41. Potrebno pa je vedeti, daje po vseh dosedanjih volitvah (leta 1990,1992, 
1996) bilo končno razmerje približno 50:50 in tudi letos se razmerje premika v 
tej smeri.

Zemljevid volilnih enot (8) in volilnih okrajev 
(88) v Sloveniji.

KANDIDATI SE SKRIVAJO
Uradno znan le kandidat Ivan Hajšek (DeSUS)
Imena kandidatov, ki se bodo na oktobrskih volitvah potegovali za 
poslanske sedeže v državnem zboru so bolj ali manj neznanka. 
Pravzaprav so uradno objavili ime kandidata le v demokratični stranki 
upokojencev, ki bo v izolskem volilnem okraju kandidirala Ivana 
Hajška. Neuradno je že nekaj časa znano, da bo za ZLSD kandidirala 
sedanja županja Breda Pečan, znana pa je tudi kandidatura dr. Maria 
Gasparinija na listi LDS. Tudi kandidatura Branka Mahneta (Zveza za 
Primorsko) ni neznanka, ve se tudi, da bo (po dogovoru z LDS) 
kandidiral na listi LDS v Ilirski Bistrici.
V novoustanovljeni stranki SLS - SKD Ljudska stranka se še odločajo 
med dvema kandidatoma, prav tako ni jasno kdo bo kandidiral v Izoli 
kot kandidat Bajukove Nove Slovenije, najpogosteje pa je slišati ime 
Janka Glažarja, ki je do nedavnega vodil mlade krščanske demokrate in 
je sedanji predsednik Mladinskega sveta občine Izola. Tudi v SDS še 
niso izvolili svojih kandidatov, saj mora pred tem o njihovem 
sodelovanju na volitvah sklepati kongres stranke. Če bodo sodelovali 
na volitvah potem se bodo v Izoli odločali med kandidaturo Bojana 
Zadela, Ivana Bizjaka in še enega "evidentiranega" uglednega člana 
stranke. Prav tako ni znano, če bo v Izoli imela svojega kandidata SNS, 
saj je pred dobrima dvema letoma ostala brez predsednika občinskega 
odbora.
Vsekakor pa na volilni komisiji volilne enote v Postojni še niso prejeli 
nobene uradne kandidature in pričakujejo, da jih bodo dobili zadnji 
dan, to je 20. septembra. Do takrat pa uživajmo v prijetnem ugibanju. 
(DM)

TAKO SMO VOLILI V IZOL11998
Politična stranka Število glasov Odstotek

l. ZDRUŽENA LISTA SOCIALNIH DEM0KR. 1313 24.67 %
2. LIBERALNA DEMOKRACIJA SLOVENIJE 972 18.26%
3. ZVEZA ZA PRIMORSKO 704 13.23%
4. SOCIALDEMOKRATSKA STRANKA 485 9.11%
5. SLOVENSKI KRŠČANSKI DEMOKRATI 459 8.62 %
6. SLOVENSKA LJUDSKA STRANKA 372 6.99 %
7. DEM0KR. STRANKA UPOKOJENCEV SLOV. 367 6.90 %
8. ISTRSKI DEMOKRATSKI ZBOR 301 5.66%
9. SLOVENSKI FORUM 222 4.17%
10. SLOVENSKA NACIONALNA STRANKA 127 2.39 %



Jagodje-Dobrava
Vikend v znamenju 
krajevega praznika

V KS Jagodje-Dobrava so se pred 10 leti odločili, da bodo 8.septembra 
obeleževali krajevni praznik. Datum ni izbran zgolj slučajno, saj je na ta dan, ki je 
b*di eden manjših cerkvenih praznikov, že desetletja potekalo romanje k cerkvici 
Darije Loretske v Jagodju.

Cerkev so v zadnjih nekaj letih prizadevni krajani pridno obnavljali in vsako leto 
tahko ob prazniku pokažejo nekaj novega. Na ta dan že tradicionalno potekata v 
cerkvici dve maši, v slovenščini in v italijanščini. Slednje se v velikem številu 
udeležujejo tudi v Italiji živeči Izolani, ki so v povojnih letih zapustili rodni kraj in 
njihovi potomci. Po končani maši bo tokrat pred Loretsko cerkvijo nastopil tudi 
moški pevski zbor "Pergola" pod vodstvom Mirana Zadnika.

Sicer pa bo 
cerkvica letos.dobila 
n°va vhodna in 
iranska vrata, ki jih 
Je izdelal domači 
mizar Dino Božič,
Postavila pa brata 
Prelc, ki sta tudi 
člana odbora Loreto.
Ta pravzaprav skrbi 
za cerkvico in 
obnavljalna dela,
Robert Prelc pa je 
glavni iniciator in 
tudi motor delovanja 
omenjenega odbora.

Na dan praznika krajevne skupnosti bo slovesno tudi na otvoritvi 1,3 km dolgega 
odseka ceste na Koštrlag, ki poteka po trasi vodovoda in je pred nedavnim dobil 
uovo asfaltno preobleko. Za dela, ki so jih opravili je bilo treba odšteti 15 
milijonov tolarjev. Večino denarja, to je 70 odstotkov sredstev ( okrog 10 milijonov 
tolarjev), so pridobili iz občinske blagajne, ostalo pa so prispevali lastniki in 
uajemniki tamkajšnjih zemljišč. Z novo cesto pa je nastala asfaltna povezava med 
križiščem na Valeti in Izolo, tako da je sedaj v prometnih konicah možen dostop do 
Portoroža tudi čez hrib.

Na slavnostni otvoritvi ceste v petek popoldne bosta trak prerezala županja 
Breda Pečan in predsednik krajevne skupnosti Maks Filipčič, zvečer pa bo na 
sedežu krajevne skupnosti potekala tudi slavnostna seja Sveta KS. Nato bo seveda 
ua vrsti še veselica na terasi gostišča "Jasna", ki se bo nadaljevala tudi v soboto in 
Uedeljo zvečer.

PAPIRNICA IN KNJIGARNA

NAUTILUS
POSTOJNSKA 7, IZOLA - tel./fax: 6416 - 694

TEDENSKA PONUDBA 
OD 11. D016. SEPTEMBRA

Akcijske cene
opreme za mobilno telefonijo

URNIK
ODPRTO od 8.00-19.00
SOBOTA od 9.00 do 13.00 !

Okolica spomenika partizanom in žrtvam fašizma, 
ki je bil postavljen leta 1948 je zgledno urejena.

V soboto zvečer bo na terasi gostišča tudi nastop Mladinskega pihalnega orkestra 
iz Izole, nato pa bo nastopila še folklorna skupina Mandrač iz Kopra. V nedeljo 
dopoldan pa bo pričetek tradicionalnega balinarskega turnirja, ki bo trajal ves dan. 
Zvečer pa bodo razglasili rezultate in nagradili zmagovalce, ter tako zaključili 
prireditve ob krajevnem prazniku.

Organizatorji iz krajevne skupnosti pa seveda vabijo tako krajane Jagodja, kot 
tudi vse ostale Izolane, da se jim v teh pridružijo pri praznovanju. (K.B.)

PROGRAM PRIREDITEV OB 10.OBLETNICI 
KRAJEVNEGA PRAZNIKA KS JAGODJE-DOBRAVA

PETEK, 8. september 2000:
15.30 slavnostna otvoritev ceste v Koštrlagu
15.30 maša v ital. jeziku v Loretski cerkvici, 

takoj zatem pa še v slov. jeziku
po končani maši nastop moškega pevskega 
zbora "Pergola" pod vodstvom Mirana Zadnika 
pred Loretsko cerkvico.

18.30 slavnostna seja Sveta KS
sledi zabava na terasi gostišča "Jasna"

SOBOTA, 9. september 2000:
18.00 nastop Mladinskega pihalnega orkestra iz Izole
19.00 nastop folklorne skupine "Mandrač" iz Kopra 

zabava na terasi gostišča

NEDELJA, lO.september
10.00 začetek Balinarskega turnirja, zvečer 

svečana razglasitev rezultatov 
zabava na terasi gostišča

V centru Izole nudimo v najem 
samostojen poslovni prostor v izmeri 126 m2 

z večjim lastnim parkiriščem.
Objekt je primeren za različne trgovske, obrtniške, servisne ali 

storitvene dejavnosti.
V neposredni bližini oddamo v najem tudi pisarniške prostore. 

Dodatne informacije na Inka d.o.o., tel. 6400 520.

SREČANJE UPOKOJENCEV PRIMORSKE 
V KOPRU
Društvo upokojencev Izola vabi upokojence, da se udeležijo srečanja primorskih 
upokojencev, ki ga organizira Zveza društev upokojencev Mestne občine Koper. 
Srečanje bo v Kopru v večnamenski dvorani na Bonifiki, ki bo 9.septembra 2000. 
Prihod na prireditveni prostor bo od 10. do 10.45 ure.
PROGRAM: pričetek ob 11.uri

- pozdravni nagovori
- slavnostni govor

KULTURNI PROGRAM:
- pihalni orkester - koncert pevskih zborov ( 100 pevk in pevcev) - deklamacije 
Sledi družabno srečanje s plesom. Igral bo ansambel Ottavia Brajka.

Odhod bo z avtobusom izpred nekdanje Lipe ob 10. uri.
Prevoz bo brezplačen.
Vabljeni !

Društvo upokojencev Izola
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30 MILIJONOV ZARADI SLUZENJA MORJA
Junijska in posebej avgustovska suša je dokaj prizadela 

kmetijstvo v Slovenski Istri, kjer je bilo padavin najmanj v 
Sloveniji, turizmu in ribištvu pa je posebej škodovala sluz, ki je v 
juliju odgnala precej turistov in ribiče spravila ob minimalni ulov.

V'\.i

Porazdelitvi padavin iz obeh padavinskih situacij, tiste 8.julija in IO. in 11. julija sta si 
bili povsem nasprotni. Prekmurje je na primer dobilo vse padavine v prvi padavinski 
situaciji, Gorenjska pa v drugi. Padavine so bile predvsem v obliki intenzivnih neviht, 
ki so bile ponekod spremljane tudi s točo.
Kot je povedal referent za kmetijstvo in obrt v izolski občini, Igor 

Skok, so kmetovalce že povabili k prijavljanju škode, ki jo je 
povzročila suša, nadomestila za posledice sluzenja morja pa naj bi 
prejeli ribiči, saj so bili dejansko ob velik del prihodka. Seveda pa brez 
ustreznih kriterijev ne bo šlo in tudi država ne bo kar tako delila 
denarja vsevprek. Pravzaprav niti ni jasno, koliko sredstev bo namenila 
za ublažitev te škode, saj bodo v glavnem zmanjševali ceno najema 
zemljišč in del dajatev, ki jih plačujejo kmetje in ribiči. V vsakem 
primeru pa bodo te pomoči deležni le tisti, ki bodo lahko s številkami 
dokazovali, kakšen izpad so imeli v primerjavi z lanskim letom. To 
preprosto pomeni, da bodo bolj malo dobili tisti, ki državi ne prijavljajo 
dohodka od kmetijstva in ribištva, saj svojih zahtevkov ne bodo mogli 
podpreti z ustreznimi potrdili. Na usklajevalnem sestanku Ministrstva 
za okolje in prostor na katerem so sodelovali tudi predstavniki 
Ministrstva za kmetijstvo in predstavniki obalnih občin so pripravili 
osnovne kriterije za delitev sredstev s poudarkom na vsoti 30 milijonov 
tolarjev, ki jih država namenja škodi zaradi sluzenja morja. Ministrstvo 
za kmetijstvo je vztrajal na tem, da se javna sredstva dodelijo tako, da 
se upošteva zadnjih 5 let prijavljeni dohodek vsakega od 106 
registriranih ribičev, na podlagi te ocene pa se matematično izračuna 
kolikšen je bil izpad prihodka pri posameznem ribiču v času sluzenja 
morja.
Bolj ali manj je jasno, da bodo na ta način do več sredstev prišli tisti 
ribiči, ki svoje obveznosti do države redno in natančno izpolnjujejo 
(ribiški dnevniki), med te pa gotovo sodita tudi Riba d.o.o. in 
predelovalna industrija Delamaris.
Tisti, ki bodo vlagali zahtevke za povračilo škode dobijo obrazce na 
referatu za kmetijstvo in obrt (1. nadstropje), njihove vloge pa bo 
potem obravnavala posebna komisija, ki jo bo imenovala županja.

NOVI
SMETNJAKI
Prav ob koncu turistične 
sezone so stari del mesta 
okrasili novi smetnjaki s 
katerimi Komunala zamenjuje 
stare, plastične, ki so bili 
doslej velikokrat predmet 
različnih vandalskih napadov. 
Novi smetnjaki so italijanske 
proizvodnje in so kar primerni 
za staro mesto, poleg tega pa 
imajo tudi pepelnike in so 
opremljeni z vrečkami, tako 
daje njihovo praznjenje lažje. 
Smetnjake, ki sojih zamenjali 
bodo komunalci uporabili v 
drugih delih mesta.

Danilo Markočič, član upravnega odbora kmetijsko gozdarske 
zbornice Slovenije in predsednik Društva oljkarjev slovenske Istre pa je 
povedal, da je bila letošnja suša še posebej huda zaradi visokih 
temperatur in vetrovnega vremena. Pridelek grozdja bo zaradi tega 
gotovo nekaj manjši, 
čeprav bo kvaliteta 
dobra, pri oljkah pa bo 
izguba velika, saj so 
drevesa že začela črpati 
tekočino iz plodov, ti pa 
medtem že dobivajo 
barvo, kar pomeni, da 
oljka ne bo pridobivala 
več na mesu. Odnos med 
mesom in koščico bo 
tako slabši kot običajno 
in pridelek olja bo 
zagotovo precej slabši 
kot druga leta. Pa tudi za 
drugo leto je vprašanje, 
saj oljka že zdaj 
nastavlja cvetne brste za naslednje leto in tukaj je škoda že nastala.

Pridelovalci verjamejo, da se bodo z državo dogovorili za ustrezno 
nadomestilo škode. Državni zbor je že sprejel odločitev, da bo namenil 
nekaj več kot 10 milijard tolarjev, ki jih bo posredno ali neposredno 
vrnil kmetijstvu.
Sicer pa nam je junijska suša v Istri pobrala zgodnje sadje in zelenjavo, 

avgustovska pa bo imela posledice pri kakijih, oljkah in trtah- 
Vinogradniki so s pospešenim trganjem še nekaj rešili, pri oljki in 
kakijih pa bo res hudo.

V kmetijsko gozdarski zbornici smo se dogovorili, da pregledamo 
stanje na terenu in potem bomo pripravili ustrezne predloge za 
ministrstvo in vlado. Zagotovo bodo šli ukrepi v smeri zmanjševanja 
zakupnin, delnega oprostila plačil dajatev za zdravstveno in 
pokojninsko zavarovanje, upamo pa tudi na subvencioniranje stroškov 
predelave. Tudi v tem primeru bi ta ukrep pomagal k temu, da bi dobili 
natančnejšo evidenco proizvajalcev olja. kot jo imamo sedaj. Če kdo 
državo prosi za pomoč mora pač delati zakonito, drugače ne gre.

TRADICIONALNO SREČANJE INVALIDOV 
S POBRATENIM DRUŠTVOM DOMŽALE

Srečanje je bilo na prvo septembrsko soboto. Sonce je grelo še čisto poletno- 
Skoraj 100 Domžalčanov, članov društva sta pripeljala dva avtobusa. Vse je 
potekalo po določenem programu.

Najprej je bil sprejem pred društvenim prostorom v Izoli v Kraški št 1. Toplo 
dobrodošlico jim je zaželel predsednik društva invalidov Izola, g. Zmago 
Višnjevec. K prijetnemu vzdušju so vsekakor prispevali tudi zvoki frajtonarice".

Sledila je pogostitev, ki sojo pripravile izredno požrtvovalne članice izolskega 
društva, saj so napekle kup raznovrstnih domačih dobrot. Lahko bi rekli, da tako 
kvalitetnih slaščic ni moč najti niti v slaščičarnah na obali.
Po kratkem počitku in izmenjavi informacij je sledil odhod v Koper na prvo 
pokušino letošnjega mošta obalnega proizvajalca Vina Koper. Pokušino je 
spremljala tudi vinska kraljica iz Kopra.

Zatem se je program nadaljeval v gostilni Jasna v Jagodju, kjer je bilo 
poskrbljeno za jedačo in pijačo. Seveda ni manjkalo niti glasbe. Na tej lokaciji jo 
bilo sploh glavno prizorišče srečanja, tako uradnega kot tudi družabnega.

Predsednik društva invalidov Izola je s posebnim poudarkom pozdravil člane 
obeh društev in prisotne goste, med katerimi so bili tudi: županja občine Izola, g 
Breda Pečan, svetovalka županje iz Domžal in direktor Delfina, g Branko 
Simonovič. Predsednik Dl Domžale, g Završnik, je poudaril pomen dolgoletnega 
sodelovanja obeh društev. Prisrčno se je zahvalil za letošnji lep sprejem in 
gostoljubje. Nato je vse prisotne pozdravila županja občine Izola. Posebej jo 
govorila o pomenu takih množičnih srečanj. Pohvalila je dolgotrajno sodelovanje 
obeh društev, saj tako gradita most sodelovanja med obema občinama. V Izoli je 
prisotna želja po vsestranskem sodelovanju z občino Domžale in morda je 
pričakovati podpis listine o pobratenju že naslednje leto.

V tem smislu je izrazila željo tudi svetovalka županje Domžal in se zahvalila 
obema predsednikoma društev invalidov, ki sta v tej smeri začrtala nadaljnje 
delovanje. Dejala je, da Domžalčani radi prihajajo v Izolo, saj jim to narekuje tudi 
srce.

Ob zaključku uradnega delaje tajnica Dl Domžale izročila pobratenemu Dl Izola 
lutko Gorenjca v narodni noši. Lutko je izdelala priznana umetnica, g. Ules, kije 
prejela srebrno medaljo na svetovni razstavi lutk. Prisrčmo je čestitala 
predsedniku Dl Izola g. Zmagu Višnjevcu ob 70-letnici. Čestitki se pridružujemo 
tudi vsi člani iz Izole in mu želimo, da bi še mnogo let tako zdrav in čil vodil naše 
Društvo Invalidov Izola.

L.Č.
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ZANIMIVI "OBČINSKI KREDITI"
Občina Izola je že pred leti, takrat v sodelovanju z Območno obrno 

Gornico, svojim občanom, obrtnikom in malim podjetnikom, omogočila 
najem bančnih kreditov pod ugodnejšimi pogoji. Gre za akcijo s katero lokalna 
skupnost ali obrtna zbornica subvencionirata del obrestne mere in na ta način 
°bčani pridobijo kredite pod ugodnejšimi pogoji. Tudi letos je občina razpisala 
subvencioniranje kratkoročnih in dolgoročnih kreditov, zanimanje zanje pa je 
bilo zares veliko. O tem smo se pogovarjali z Igorjem Skokom, ki je v 
občinski upravi zadolžen za področje kmetijstva in obrti.
' Gre za posojila, ki jih daje Banka Koper.
' Banka Koper nam je ponudila najboljše pogoje za takšno sofinanciranje 
obrestne meje, zato smo z njimi sklenili pogodbo. Ta banka nam je največ 
Ponudila za to vsoto denarja, ki smo ga namenili za subvencioniranje posojil. 
Za 4 milijone tolarjev nam je za kratkoročna posojila ponudila 112 milijonov, 
2a dolgoročna pa 54 milijonov. Drugače pa je naš prispevek, poleg finančnega, 
Predvsem ta, da pregledamo kdo zaprosi za takšna posojila in če gre za našega 
°bčana oziroma ima prosilec obrt ali podjetje v naši občini ocenimo, da je 
njegova ponudba ustrezna ter jo posredujemo banki v obdelavo.
' Dejansko o odobritvi kredita odloča banka.
'Res je, saj vendarle banka daje to posojilo in banka se pač želi zavarovati na 
klasični način. Naša komisija pravzaprav le odloča o tem, ali ima prosilec 
Pravico do subvencionirane obrestne mere. Taje zelo ugodna, saj znaša T + 2 
za kratkoročne in T + 3 za dolgoročne kredite. Kratkoročni krediti so bili letos 
omejeni na 3 milijone, dolgoročni (do 5 let) pa na 7 milijonov. Dolgoročna so 
namenska posojila, ki so namenjena za osnovna obratna sredstva, za nakupe 
novih strojev, povečanje kapacitet, povečano zaposlovanje in podobno.
' Kakšen je bil letos interes za te vrste posojil?
' Do danes smo za kratkoročne kredite porabili že več kot 30 milijonov, 
dolgoročni pa so že porabljeni. Vloge sicer še prihajajo, interes je velik, vendar 
denarja za dolgoročne kredite ni več. Veseli smo, da so prosilci za dolgoročne 
kredite imeli lepe programe, kijih bomo z veseljem podprli.
'Kdaj bodo spet imeli takšno priložnost?
' Naslednje leto, saj smo v proračunu za leto 2001 spet predvideli nekaj 
sredstev za te namene.

' Pripravljate tudi subvencioniranje kreditov za posebne namene.
' Občina Izola želi po najboljših močeh prispevati k sanaciji starega mestnega 
Jedra, zato pripravljamo razpis posojil s subvencionirano obrestno mero za 
Popravilo fasad in streh v starem delu mesta. Gre za namenska sredstva, zato 
kh posojil ne bodo mogli dobiti prosilci izven starega dela mesta. Ti krediti naj 
oi bili le dolgoročni (do 7 let) z obrestno mero največ T+2. Pričakujem, da bo ta 
razpis objavljen v kratkem.
'Doslej ste sodelovali z Obrtno zbornico.
' Letos Obrtna zbornica ni imela sredstev za te namene, zato smo morali v 
akcijo sami po najboljših močeh, da bi lahko pomagali našim obrtnikom in 
Podjetnikom..

Sosedova kobila je največkrat bosa in tudi v tem primeru je tako. V 
Comunali so bili zelo pozorni do invalidnih oseb in so uredili dostop na 
Pločnik pred upravo podjetja, prav tako so z panetoni lepo zaprli 
Verdijevo ulico. Škoda je le, da so na ta način onemogočili invalidom 
J^stop do prehoda, ki so ga sami naredili.

Visoka šola za management
PRILOŽNOST ZA IZOBRAŽEVANJE 
NA DOMAČEM PRAGU

Danes se marsikdo na svojem delovnem mestu sooča z dejstvom, da njegova 
še do nedavnega ustrezna izobrazba, naenkrat postane premalo. Odločitev za 
nadaljevanje študija je kar običajna stvar in marsikdo si na ta način tudi v bolj 
zrelih letih lahko odpre vrata do boljše zaposlitve.

Na območju obalnih občin lahko potencialni študent izbira med šestimi 
fakultetami in visokimi šolami, ki izvajajo dodiplomske programe rednega in 
izrednega študija. Med njimi je tudi Visoka šola za management, ki se je po 
petih letih obstoja že kar dobro vsidrala v našem prostoru.

V minulem šolskem letu je bilo na šolo vpisanih 1300 študentov, lani 
novembra pa so podelili diplome prvim 41 diplomantom.

Študijski program Management, ki ga izvajajo je zasnovan tako, da pridobijo 
študenti poleg ozkih strokovnih znanj s področja marketinga, financ in kadrov 
tudi interdisciplinarna znanja s področja poslovodenja, prava in humanističnih 
ved, ki so izjemno pomembna za vodenje pridobitnih in nepridobitnih 
organizacij. Študij je izrazito aplikativno usmerjen, saj poleg predavanj in 
seminarskih vaj predstavlja pomemben del študija tudi praktično usposabljanje, 
kjer si študentje pridobivajo prve delovne izkušnje, oziroma poskušajo 
aplicirati pridobljena teoretična znanja v prakso. Po treh letih študija seveda 
sledi diplomska naloga, diplomanti pa pridobijo visokošolsko izobrazbo in 
strokovni naslov diplomirani ekonomist oz. diplomirana ekonomistka.

Med prednostmi tega študija je tudi dejstvo, da vsa predavanja in izpiti 
potekajo v Kopru in zato niso potrebne pogoste vožnje v Ljubljano ali druge, še 
bolj oddaljene kraje, ki so predvsem povezane z dodatnimi stroški.

Sicer pa šola izvaja program izrednega študija tudi drugod po Sloveniji in 
prav v teh dneh potekajo informativni dnevi ter vpisi na enotah za izredni študij 
v Kopru, Novi Gorici, Mariboru, Škofji Loki in Celju. (K.B.)

GOVORNIŠKI ODER, MALA 
ŠOLA POSLUŠANJA

Svobodo izražanja so si ljudje vedno razlagali skozi oči demokracije, človekovih 
pravic, raznih ampak-ov in če-jev...
V Klubu izolskih študentov in dijakov si svobodo izražanja predstavljamo zelo 
enostavno, jasno, mimo vseh podzakonskih aktov: kot svobodo izražanja !

Podobna zadeva že mnogo časa zabava domačine in turiste v londonskem Hyde 
Parku, prepričani smo, da bo v Izoli naletela na odpor, ogorčenje in gručo 
nasprotnikov, katerih se v KIŠD-u še posebej veselimo.

Vsako soboto, med 10. in 12.uro bo oder, opremljen z mikrofonom, stolom in 
kitaro na voljo govorcem, pesnikom, glasbenikom, ki bi radi svoje misli posredovali 
širni množici, ki hiti po še zadnji kilogram krompirja pred kosilom.

Omejitev ni, karkoli imate za povedati, pokazati ali izraziti je dovoljeno.
Prvič bo govorniški oder stal v soboto, 16.09.2000 na tržnici.

Vsi mimoidoči, mimobežeči, nič hudega sluteči ste opozorjeni !
K1ŠD

VISOKA ŠOLA ZA MANAGEMENT V KOPRU
ISTITUTO Dl STUDI UNIVKRSITARI Dl MANAGEMENT A CAPODISTRIA 

COLLEGE OF MANAGEMENT IN KOPER

Obveščamo vse, ki se zanimate za vpis 
v 1. letnik (kandidati s končano srednjo šolo) 

ali
v 3.letnik (kandidati s končano višjo šolo po programih pred 1.1.1994 )

visokošolskega študijskega programa Management,

da bomo imeli v mesecu septembru več informativnih dni 
na enotah izrednega študija.

Na isti dan bomo izvajali tudi vpis.

Informativni dan v Kopru:
15.september 2000 ob 16.00 uri 

Vpis ob 17.30

Za dodatne informacije pokličite:
05/ 610 20 03
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KAPUČINO
BALINANJE 
PORAZ IZOLANOV 
BISTRICA JADRAN IZOLA 
16:0

NOGOMET 
6 IZOLSKIH TOČK
Nogometaši Avtoplusa in 
MNK Izola so v tem kolu 
osvojili vseh 6 možnih točk, 
kar potrjuje, da so zares 
dobri tretje in
primorskoligaši, saj se kaj 
takega v lanskem prvenstvu 
ni zgodilo niti enkrat.

hat trick Čendaka
ADRIA : AVTOPLUS KORTE 
0:3(0:21
Avtoplus: Sirotič, Sotlar, Furlanič,
Gregorič, Božič, Šorgo, Malikovič,
Bogdanovič, Čendak (Vučenovič),
Baruca (Jankovič), Peršič (Bašič)
Strelec za Avtoplus: Čendak (19,
45-1 lm, 77 minuta)
Videlo se je, da so igralci iz Kort 
boljše moštvo, saj so takoj prevzeli 
pobudo in kmalu po uvodnih 
preverjanjih nasprotnika zadeli s 
strelom Čendaka, ki je ob koncu 
prvega polčasa zadel še iz 
enajstmetrovke. V nadaljevanju so 
Kortežani držali rezultat, domačini so grešili in 
končno je Čendak dosegel še tretji zadetek ter 
učvrstil Kortežane na prvem mestu 
prvenstvene lestvice s polnim izkupičkom točk 
in gol razliko 7:1.
V nedeljo bodo Kortežani doma gostili moštvo 
Ilirske Bistrice, ki je doslej enkrat zmagalo in 
enkrat izgubilo.

S TEŽAVO DO ZMAGE
MNK IZOLA:Y0VILAND VIPAVA
3:1(0:01
MNK IZOLA: Kranjec, Kompara, Čavar (Holi), 
Maletič, Markežič, Čerič (Starčevič), Tomič 
(Gavrič), Božič (Puzič), Kraja, Mujkič, Bauer
Strelci za Izolo: Starčevič, Hoti, Mujkič 
Izolani se ne morejo pohvaliti z igro proti

V 12-tem krogu prvoligaškega 
tekmovanja so balinarji Jadrana v 
gosteh gladko izgubili in se tako 
počasi oddaljujejo od tretjega mesta 
na prvenstveni lestvici. Glede na to, 
da ima moštvo Bistrice skoraj 
polovico manj točk od Izolanov je 
bilo pričakovati močnejši odpor a se 
to ni zgodilo. Jadran vendarle ostaja 
na četrtem mestu razpredelnice, v 
naslednjem krogu pa bodo doma 
gostili moštvo SGP Gorica, ki je na 
zadnjem mestu in vse razen zmage 
bi bil polom.

OBMOČNA BALINARSKA LIGA
Korte:4. julij 18:6 
Jagodje:Trta 16:8
Po odigranih 13-tih kolih so 
Kortežani v zanesljivem vodstvu, 
ekipa Jagodja pa je šesta.
B. OBMOČNA LIGA
Arrigoni:Luka 9:7

ŽENSKA LIGA
Arrigoni : Gabrovica 4:8

JADRANJE
USPEŠEN NASTOP NA ČEŠKEM
Jadralci v razredu Evropa so konec prejšnjega 
tedna sodelovali na državnem prvenstvu 
Češke, ki je bilo na jezeru Lipno. V 
konkurenci 58 Evrop je Anja 
Dorošenko zasedla skupno 7 mesto, 
Al Markočič je bil 15-ti, Miha Kralj 
16 -ti in Andraž Jadck 17-ti.
Na prvenstvu so sodelovali vsi 
najboljši Češki jadralci v tem razredu 
na čelu s potnico na olimpijske igre 
ter najboljši hrvaški jadralci, zato je 
rezultat jadralcev Olimpica dober obet 
pred državnim prvenstvom, ki bo v 
Izoli sredi oktobra.

JADRANJE
DRŽAVNO PRVENSTVO OPTIMISTOV
Konec tega tedna se bodo za državne naslove 
na regati v Izoli pomerili slovenski jadralci v 
razredu Optimist. Med kandidati za najvišji 
naslov so tudi izolski jadralci: Sandi Holub in 
Luka Košir (Burja) ter Andraž Jadek 
(Olimpie).
povprečni ekipi iz Vipave. Za gledalce je bila 
dolgočasna za upravo pa živčna, saj so gostje 
celo povedli v 13 minuti prvega polčasa. 
Domači so se ob koncu vendarle zbrali in ob 
številčni premoči izenačili v 72 minuti, povedli 
pa šele devet minut pred koncem. Toda zmaga 
je zmaga in tako imajo Izolani vseh 6 točk ter 
gol razliko 6:2 ter so na tretjem mestu 
razpredelnice.
V nedeljo bodo gostovali pri vodicah, ko so 
prav tako doslej dvakrat zmagale.

POGLED 
S STRANI

piše ŽARKO 
za Kapučino Šporrt

Dolgčas in interes po bližnji preteklosti me je 
zanesel v moja pisanja izpred nekaj let. Skoraj 
neverjetno kako so si podobni vsi začetki 
tekmovalnih sezon, ko že misliš, da si na 
"pravi"poti se kaj pripelje in zamaja vse do

temeljev. Če je moški ekipi prihranjen in 
zamaknjen pričetek, pa dekleta že trese prvi derbi. 
Soditi po odigranih tekmah je dokaj nehvaležna 
zadeva, toda okvirji so postavljeni. Vili Ban in 
dekleta so se dobro pripravili, vendar je prvenstvo 
"zgodba zase". Brez ovinkov so letošnji apetiti 
višji, kako visoki pa je stvar drugih. Po dolgih letih 
so vsaj osnovne stvari postavljene na mesto in po 
tej strani ne bo alibijev, zrelost in znanje pa morata 
tudi narediti svoje. Ker papir prenese tudi 
"neumnosti" bom napovedal bogato prvenstvo, 
kolikšno bo, bomo nestrpno pričakovali. Zamik pri 
moških je dobrodošel saj se bodo vsi dodobra 
spoznali. Po vseh naporih so odigrali že nekaj 
pripravljenih tekem in rezultati so "nad 
pričakovanji", same zmage (Koper, sežana, Buzet), 
poraz proti kadetski reprezentanci, begajo

rokometne kroge. Igralcem je na voljo njihova 
ustvarjalnost, predvsem pa je dosti več discipline 
v igri. Sem pa tja si kdo privošči "mali greh", toda 
klop je odlično zdravilo. Ali bo Šubašiču in 
fantom uspelo vse skupaj nategniti tudi v 
prvenstvo? Občutek zmage prija, kako ga 
podvojiti? Po tej strani naj bi bilo vse dobro, 
škripa organizacija. Zatika se pri denarju, ki je 
večen in največji problem. Ob čistem amaterizmu 
naj bi bile stvari cenejše, vendar pa ima že samo 
sodelovanje v prvenstvu visoko ceno. Vzdržati, 
čim dlje!

http//izola.gvcri.net
POD BELVEDER JEM
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AVT0M0BI1UEM
NEMARNIH ZMAGUJE TUDI
V FORMULI 3
Na autodromi! Grobnik je bila konec prejšnjega tedna ena od 
dirk za srednjeevropsko prvenstvo formule 3 na katerem 
sodelujejo avtomobilisti iz Avstrije, Italije, Madžarske, Češke, 
Slovaške, Hrvaške in Slovenije. Med slovenskimi tekmovalci je 
daleč najuspešnejši Izolan Tom Nemarnik, ki ie na Grobniku 
odpeljal dve izvrstni vožnji.
V soboto je bil skupno drugi, vendar je bil zaradi prehitevanja 
pod rumeno zastavo kaznovan in je zasedel končno šesto mesto.
V nedeljo pa je bil izvrsten in je osvojil svojo prvo zmago v tem 
tekmovalnem razredu ter povečal možnosti za osvojitev 
končnega tretjega mesta v srednjeevropskem pokalu.
Tom Nemarnik je novinec v tem tekmovanju, začel je v kartingu, 
nadaljeval s hitrostnimi dirkami s turističnimi avtomobili in 
končno pristal v avtomobilu, kije po marsičem blizu formuli 1. 
Hitrosti, ki jih dosega avtomobil so zavidanja vredne, na 
Grobniku tudi do 240 kilometrov na uro, še hitreje pa bo šlo ta 
vikend v Zeltvegu, kjer bodo vozili zadnji dve dirki letošnjega 
prvenstva.
Tekmovanje v Formuli 3 je zelo zahtevno in zelo drago, zato se 
vsa ekipa INT teama zelo veseli teh uspehov, še posebej zato, ker 
je konkurenca zares ostra. Dovolj je omeniti Avstrijca Marka 
Charfa, vodilnega v tem tekmovanju, ki ima že bogate izkušnje v 
tem tekmovanju in Italiana Fulvia Cavicchia, ki tekmuje za 
ekipo zamejskega rojaka Alberta Zeniča.
In kakšni so načrti Nemarnika za naprej? Ker je še mlad bo 
nadaljeval v formuli3 in se občasno pomeril tudi na dirkah za 
evropsko prvenstvo. Potem pa - kar bo pač bo. Izola gre naprej.

* V fitnessstudio

IM

pSgGEflB
IZOLA / Ljubljanska 51 /tel. 648-042 POLETNI URNIK

pon-pet od 9 -12 in 18 - 22 ure

- skupinski družinski popusti
- program za učinkovito hujšanje
- izredno ugodne karte za mlade 

- brez letne vpisnine

Obiščite nas 
na LJUBLJANSKI 51 v Izoli

Veslači obeh izolskih klubov so ta vikend nastopili v Bakru v neposredni 
bližini Rijeke na Hrvaškem. Nastopilo je 11 klubov z 310 veslači iz Hrvaške 
in slovenske obale. Oba kluba sta bila zelo uspešna saj je veslaški klub 
IZOLA osvojil prvo skupno mesto v kategoriji mladincev-k in drugo mesto v 
kategoriji pionirjev-k, ARGO pa prvo mesto v kategoriji članov-ic.

Rezultati do 3.mesta :

pionirji-ke:
enojec : 1. Nace JERMAN (Argo), 2. Boštjan PAVLETIČ (Argo); 2. Jaka 
VADNJAL (Argo), 3. Miha HOTUJEC (Izola) , 3. Klemen ČOP (Argo), 3. 
Tea OKORN ( Izola);
dvojni dvojec : 1. Dean ANTONČIČ, Boštjan MEDVEŠČEK (Izola) 
četverec: 3. Jan ZULIANI, Timi IVANČIČ, Jan GUZIČ, Ivan ZULIANI 
(Argo)

mlajši mladinci-ke:
enojec: 1. Emad RASTODER (Izola), 2. Nika BABIČ (Izola) 
dvojec: 3. Andrej MEZGEC, Jan PULIN (Argo)
dvojni četverec: 3. Matjaž RAIMONDI, Miha HOTUJEC, Marko DURIČ, 
Emad RASTODER (Izola)

mladinci-ke:
enojec: 1. Erik KRAJCAR (Argo), 1. Bine PIŠLAR (Izola); 1. Maja 
REHAR (Argo), 2. Andrej KRIZMANČIČ (Izola) 3. Izidor KERIN (Argo) 3. 
Nika BABIČ (Izola)
dvojec brez krmarja: 2. Tomaž HVALA, Branko BAUK (Izola); 3. Samo
HLAJ, Miljen VIDAKOVIČ (Argo)
dvojni dvojec: 1. Branko BAUK, Bine PIŠLAR (Izola)

člani-ce:
enojec: 1.Boštjan BOŽIČ (Argo); 2. Maja REHAR (Argo); 3. Danjel HRVAT 
(Argo)
dvojni dvojec: 1. Boštjan BOŽIČ, Zoran JOVIČIČ (Argo) 
dvojec: 3. Zoran JOVIČIČ, Igor BRAČ ANO V (Argo)

Zadnji vikend v avgustu so veslači IZOLE sodelovali na odprtem prvenstvu 
Emilie-Romagne v Ravenni, kjer so dosegli kar nekaj lepih zmag in sicer so v 
svojih kategorijah oziroma skupinah zmagali: Dean ANTONČIČ, Boštjan 
MEDVEŠČEK, Ernad RASTODER, Toni BARAČ, Tomaž HVALA, Andrej 
KRIŽMANČIČ, Branko BAUK in Bine PIŠLAR. Veslačica Nika BABIČ je 
osvojila med enojci 2.mesto za domačinko iz Ravenne, sestra Živa pa je v svoji 
kategoriji mlajših pionirk osvojila 3.mesto. V vetrovnem vremenu so se z 
valovi pogumno borili tudi mladi naraščajniki in sicer je Miha VIČIČ osvojil 
3.mesto, Gašper PRELC 4.mesto in Miha HOTUJEC 4.mesto, Tea OKORN je 
v kategoriji starejših pionirk osvojila 5.mesto. V kategoriji mlajših mladincev 
sta nastopila v dvojnem dvojcu Marko DURIČ in Emad RASTODER vendar 
po slabem štartu nista uspela osvojiti več kot 6. mesto.

Veslači VK PIRAN in VK IZOLA rušijo tradicijonalno rivalstvo

MRK Izola in Športna šola MAESTRAL 
vabita k vadbi

ROKOMETA
-DEČKI ( 5.razred)

Treningi so vs^k torek-sreda-petek od 14.00 do 15.30 v Rokometni dvorani (Kraška ulica)
-DEČKI in DEKLICE ( od 1. do 4. razreda )

treningi so vsak torek in petek od 15.30 do 16.30 pri Rokometni dvorani v Kraški ulici

NOGOMET
MNK Izola obvešča,

da vpisuje nove člane od letnika 1992 in starejše.
Vpis vsak ponedeljek od 18. -19. ure v pisarni MNK Izola, 

ali po telefonu 641 - 84 -11
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MED JE IZVIR MLADOSTI
Čebelarstvo se dandanes zdi nekako "iz mode". I 
Veliko se govori o bio hrani, v modi je oljčno 
olje, vino postaja delikatesa, na zdravilne in 
preproste prehrambene učinke medu pa kar 
nekako pozabljamo. O tem smo se pogovarjali z 
Zoranom Kosmino, članom upravnega odbora |
Obalnega čebelarskega društva.
- Ali res tako slabo poznamo pomen | 
čebelarstva?
- Morda niti ne, saj vemo, kaj pomeni čebela za1 
sadjarstvo in tudi kot živilo je izredno pomembno, saj je eno zadnjih 
neoporečnih živil. Med je znan že celo vrsto let, saj so menda našli 
ohranjenega izpred več kot 1000 let. Med ima encime, ki preprečujejo staranje 
in se zato ohranja. Pomemben je tudi za zdravstvo in za kozmetiko, kljub temu 
pa nima posebne cene pri nas, saj ga tudi Ministrstvo za kmetijstvo posebej ne 
stimulira, razen s subvencioniranjem nakupa sladkorja za ohranjanje čebel čez 
zimo.
- Na Slovenskem ima čebelarstvo tudi nekakšen narodnostni pomen.
- Seveda, samo poglejmo panjske kočnice, ki jih vsi poznamo. Vendar pa nam 
te prinašajo tudi nekaj slabosti, saj smo zaradi njih ohranili čebelarjenje s tem 
starim tipom panjev, katerih prostornina je omejena za razliko od nakladnih 
panjev, kijih imajo po Evropi in z njimi dobijo trikrat več medu. Ti naši panji 
so zelo praktični, ker jih imamo v skladovnicah in so lepo urejeni za razliko od 
nakladnih, ki so kar tako nametani po poljih, vendar pa je "donos" naših panjev 
bistveni nižji kot drugod. Ti naši panji so dejansko edinstveni v Evropi imajo 
pa pomanjljivost prav glede donosa, saj imajo ponekod donosa po 50 
kilogramov na panj, pri nas pa po 12 kilogramov.
- Kako je s čebelarjenjem v Slovenski Istri?
- Tudi tukaj so dobre in slabe lastnosti. Dobro je to, da ni treba panjev seliti, 
slabo pa to, da ni ajde in daje vse manj akacije, ki daje izvrsten med, vendar so 
večino akacij posekali zaradi priprave kolov za vinograde.
- Koliko čebelarjev je v obalnem društvu?
-Vsega nas je 110, od tega nas je v Izoli 10. Gre v glavnem za srednje čebelarje 
s 15 do 50 panjev. V Izoli smo na vseh koncih, od Baredov do Malije in v 
Dobravi nad Izolo. Pridelek je okrog 15-20 kilogramov na panj.
- Kako je z odkupom?
- V glavnem gre za prijatelje, tržne viške pa odkupuje Medex po smešni ceni 
okrog 400 tolarjev za kilogram. Na društvu smo menili, da bi bila realna cena 
okrog 1000 tolarjev za kilogram, saj je treba vedeti, da je treba med tudi 
ustrezno pregledati na Biološki fakulteti, če ga želimo legalno prodajati. Poleg 
tega je treba čebelo nekajkrat letno veterinarsko pregledati, enako je satovjem 
in panji, potem so tu še bolezni čebel in sploh je ta higienska skrb zelo velika.
- Kako lahko nekdo postane čebelar?
- Tako, da se za to odloči, potem pa bodo njegov čebelnjak že pregledale vse 
ustrezne službe in potem lahko dela s čebelami. Doslej državi ni bilo treba od 
tega plačevati posebnih dajatev, zdaj pa je menda v pripravi zakon, kije precej 
podoben tistemu o kuhi žganja.
- Kje je v Izoli največji čebelnjak?
- Ima ga Dino Juriševič iz Šareda, na obali pa je to Anton Sedmak iz Kopra, ki 
je imel 150 panjev in je naš najstarejši čebelar.

Plesni klub Fredi Izola vabi k vpisu vse, ki si želijo 
sproščeno, zabavno druženje v ritmih različnih plesov.

Plesni tečaji obsegajo 8 vaj po 2 šolski uri IX tedensko. Dan in uro tečaja določimo 
glede na željo skupine in prostih terminov. Skupina naj bi štela med 8 in 10 parov.

V plesne tečaje vabimo tako začetnike kot tiste, ki so se s plesnimi koraki že srečevali in 
bi radi svoje plesno znanje nadaljevali.
Za kakovost učenja plesa bodo poskrbeli šolani in prijazni učitelji plesa.
Tečajnina za 8 vaj po 2 šolski uri (ena stopnja) znaša:

- odrasli (od 20 let naprej) 7.500 sit/osebo
- mladinci (od 11 do 19 let) 6.500 sit/osebo
- otroci (od 5 do 11 let) 5.500 sit osebo
- cicibani (od 3 do 5 let) 3.000 sit/osebo (cicbani plešejo 1 šolsko uro)
Tečajnino poravnate ob vpisu v plesno šolo in sicer:
Vsak torek in četrtek od 17. do 19. ure na sedežu PK Fredi Izola, Gregorčičeva 21 (stara 
italijanska šola). Dodatne informacije dobite na telefonski številki: 6419-606 
ali GSM 041 529-224.

^ __________________________________ Plesni klub Fredi Izoly

PLES-AKROBATIKA-ZABAVA-GLEDALIŠČE-IZLETI-PLES 
FLIP - najboljše ta hip

Akrobatska plesna skupina FLIP iz Pirana vpisuje nove člane in sicer v starosti od 4. do 
20.1eta, pa tudi v skupino nad 20 let.

Treningi so 2-krat tedensko ob ponedeljkih in sredah.
Vpis od 6.9. dalje na OŠ Piran ob ponedeljkih in sredah med 15. in 21.uro ter ob torkih v 

športnem centru Lucija med 15. in 16.uro.
Vpisnina 4.500 SIT, mesečna članarina 2.500 SIT.

URE PRAVUIC
Spoštovani starši,

tudi letos bodo vaši otroci deležni UR PRAVLJIC, 
ki bodo vsak TOREK, od 17.00 do 17.45, v starem 

italijanskem vrtcu, Drevored 1. maja 9, Izola.

Začeli bomo 3. oktobra in zaključili maja.
Otroci bodo prisluhnili sodobnim, avtorskim pravljicam, kdaj pa kdaj tudi 

pripovedim iz zakladnice ljudske kulture.

Dopolnjevali jih bomo z IGRALNIMI URAMI S KNJIGO, ko se razen 
leposlovnih vključuje tudi poučne knjige.

Ur pravljic se lahko samostojno udeležijo otroci od ČETRTEGA LETA 
dalje. Prihajajo lahko tudi osnovnošolski otroci.

Mlajšim od štirih let svetujemo branje doma, saj je za njihov psihofizični 
razvoj pomembnejši stik s starši.
Znanje in izkušnje nam narekujejo, da se pravljic udeležujejo otroci, ki radi 
prisluhnejo pravljicam v skupini in zmorejo tudi posedeti. Bistveno je tu 
srečanje z besedili, knjigo. Organiziranih ur pravljic ne priporočamo 
otrokom, za katere je primernejša gibalna dejavnost ali druge, zanj primerne 
oblike izražanja. Zelo nemirnim otrokom je primerneje pripovedovati 
pravljice doma, zvečer, ko se otrok pred spanjem skupaj z Vami umiri, v 
domačem, znanem okolju, v katerem se počuti varnega in je bolje zbran.

Naslove pravljic, njihove avtorje in imena pravljičark bomo še nadalje 
objavljali tedensko v Mandraču, Primorskih novicah ter na Radiu Morje, 
Radiu Capris in Radiu Koper - Capodistria.

Svetujemo Vam, da si knjige izposojate v knjižnici, doma berete in 
pripovedujete otrokom pravljice, saj boste našli v pravljičnih besedilih tudi 
sporočila zase. Tako si bo otrok privzgojil eno izmed koristnih oblik 
preživljanja prostega časa, prehod v šolsko obdobje pa bo blažji za vse. 
Želimo Vam veliko prijetnih doživljajev z Vašim otrokom ob knjigi

Knjižničarke Matične knjižnice Izola

MALI OGLASI
-V Izoli prodam 2-sobno stanovanje. Informacije tel. 041 211 641,041 696024
- V skrbno varstvo vzamem vašega otroka. Tel. 641 92 91.
- Slive poceni prodamo, po ceni 70 SIT/ Kg (v Jagodju). Tel. 643 - 778.
- Prodam in vam po naročilu napišem besedila pesmi za pop balade.
Cena po dogovoru. Tel. 05 641 83 70. Darjo.
- Mladoporočenca najameta v Izoli ali Kopru enosobno stanovanje do 400 
DEM (stroški vključeni v ceno, brez predplačila ). Tel. 05 641 83 70 med 13.30 ali
16.00 ali po 18.30 zvečer. Vprašajte za Darjota.
Prodam skoraj novo mobilno klimo. Cena 85.000. Tel. 646-452.

- Prodam otroški voziček Chicco - športni, stolček za avtomobil Chicco 
9 - 18 kg. Za darilo dodamo otroško kolo. Tel. 066/782-248, po 18.uri.
- PRODAM DVA HRASTOVA SODA ( rdeče vino), 480 literskega in 500 
literskega. tel: 6420883 zvečer
- Prodam CITROEN VISO, staro 12 let. Cena po dogovoru. Informacije Tel.: 041 
687-182
- Prodam SEDEŽNO GARNITURO - cena 30.000 Sit. Tel.: 645-142 (od 18.00 do
19.00 ure)
- ODDAM MLADO MUCO, staro 3 mesece, dobrim ljudem. Tel.: 644 663
- PRODAM FIAT TIPO, 1.4 i.e. super, letnik 94, registriran do maja leta 2001. 
Telefon 041 /607- 860.
-MERCEDES 220 D letnik 1968 ( old timer ) v odličnem stanju (neregistriran) 

vozen, prodam, tel.: 641 7641
- GOLF Diesel, letnik 1989, ohranjen z vlečno kljuko in novimi gumami

je tednik izolanov
Naslov: Veliki trg 1, 6310 Izola, tel. 066/ 600-010, fax. 066/600-015 
Glavni in odg. urednik: Drago Mislej / Uredništvo: D. Mislej, K. Bučar,
T. Ferluga, M. Motoh / Tehnični urednik: Davorin Marc 
Tednik izhaja v nakladi 2000 izvodov, cena 120 SIT.
Založnik / elektronski prelom : GRAFFIT LINE d.o.o., Izola; tel.066/ 600-010
e-mail: MANDRAC@S-NET.NET
ŽR: 51430 - 603 - 32431 / Tisk: B1ROGRAFIKA BORI



ŠTORIJE IN ČAKULE
TRI GLAVE 
NA TRIGLAVU
Giulio, Branko in Vili so 
se naveličali izolske 
vročine in so jo mahnili 
na Triglav. Na vrhu pa 
so presenečeno ugoto
vili, da jim je bilo prav 
tako vroče kot pri morju, 
kar je morda tudi 
posledica kilogramov, ki 
so jih nosili s seboj. 
Povejmo še, daje ob tej 
priložnosti Branko 
pregledal možnosti, da 
bi v Aljaževem stolpu 
odprl obrat gostilne 
Ribič, Giulio in Vili pa 
sta mu služila kot 
simulanta za stranki. 
Potem ko so spili vsak 
po eno pivo so ugotovili, 
da iz te pive ne bo 
pivovarne.

BUČAR O BUČAH
Tem bučam, ki so tako bogato obrodile na neki njivi vokolici Izole kot kaže 
suša ni prav nič škodila. Podobno letino je lastnik zabeležil že pred dvema 
letoma, o čemer smo takrat poročali tudi v Mandraču. Informacija je tedaj 
prišla prav tudi nepridipravom, ki so z njive izmaknili nekaj kapitalnih 
primerkov. Tokrat pa jim moramo povedati, daje v teh dneh lastnik pridelek 
že pobral in je njiva prazna. Dolgoprstneži te novice ne bodo ravno veseli, 
prašiči, ki jih bo lastnik s temi bučami v prihodnjih mesecih krmil, pa prav 
zagotovo. Se zanimivost: Buče je fotografirala K. Bučar.

Možakar na fotografiji je imel s svojim avtomobilom kakšne pol ure dela, 
preden gaje nekako stlačil v Dvoriščno ulico. Tam je avtomobil zagotovo 
varno spravljen, saj bi enake težave imeli tatovi, ki bi ga skušali odpeljati z 
dvorišča, res pa je, da fotografija lahko služi tudi kot propagandni material 
Za tiste, ki podpirajo gradnjo garaže v starem delu mesta. Lastniku pa 
svetujemo dvoje: ali zamenja mecedesa za 126-ko ali pa naj razširi ulico.

Potestat mesta Izola
in

Mirovna skupina "Canon de Fighera"

njegovi ekselenci 
Potestatu mesta Piran

b 'V olžni smo obvestiti vas o našem ogorčenju zaradi obiska vaše mirovne 
1 delegacije v Izoli dne XXV avgusta AD 2000, ki se je sprevrgel v 
M navadno provokacijo najslabše vrste. Tako početje vaših uradnih oseb 

izničuje vse naše napore za dosego miru med mestoma. Kljub doseženemu 
dogovoru, da se naslednjič sestanemo v prisotnosti mirovnih posrednikov, vas 
obveščamo, da bomo vseeno sprejeli nekatere ukrepe za zaščito časti in teritorialne 
celovitosti našega mesta.

r M aradi jezikavosti vaše glavne pogajalke že pripravljamo predlog za 
M spremembo statuta iz AD 1360, ki ga bo naš consilium maius (veliki svet) 

J j gotovo sprejel. Predlagali bomo, da se spremeni določba statuta, ki 
“ * prepoveduje poroke med Pirančankami in Izolani. Saj ne, da si naši mladci
tako želijo porok s Pirančankami, ampak skupaj s spremembo statuta bomo naredili 
tudi vse, da se obudi tista lepa, žal pa že skoraj pozabljena značilnost izolskih 
porok, ko je ženin nevesti primazal klofuto. (Upamo, da vaša glavna pogajalka še 
ni omožena - naš je še prost in seje pripravljen žrtvovati. Po temu aktu lahko 
spremembo statuta tudi prekličemo.)

"T” T aša jezična pogajalka nam je obljubila popra s selitvijo njihove tovarne v 
\ / Izolo. Naj povemo, da se mi te selitve neizmerno veselimo, saj to pomeni 
V za nas nov razcvet turizma. Vsi vemo, da tovarna ves denar za promocijo 
" nameni smučariji. Izola pa ravno v zimskem času potrebuje popestritev 

ponudbe. V teku so že pogovori o pobratenju Izole z Zrečami, kjer je prav tako s 
pomočjo domače tovarne zrasel smučarski center.

"T" 7" ot izredno zavržno dejanje lahko štejemo potezo vaše delegacije, kije 
1^ sredi slovesnosti, ko smo naše hrabre bojevnike odlikovali z redom 
1^^ figovega topa z oljčno vejico, na sam Veliki trg prinesla rampo. Ob 

presenečenju, kije sledilo temu dejanju so nekateri naivneži še vedno 
mislili, daje ta poteza v duhu novega dobrega sodelovanja med mestoma, saj ste v 
končni fazi prinesli glavno piransko turistično zanimivost. Toda ne, izkazalo se je, 
da gre za ozemeljske pretenzije! To je delegacija jasno pokazala z nekim 
ponaredkom zemljevida - še dobro, da imamo Izolani svojega slavnega kartografa 
(Pietro Coppo), ki nam je takoj pregnal vsak dvom in narisal novo karto. Najbolj 
podlo pri vsemu temu pa je bilo. daje delegacija v prvo bojno črto, pred same 
topovske cevi, poslala otroke. Se dobro, daje naša obveščevalna služba pravočasno 
ugotovila, daje ves ta piratski naraščaj rojen v Izoli in samo temu dejstvu se lahko 
zahvalite, daje bila reakcija škvadrona figovega topa tako miroljubna. (Intendant 
gre pa vseeno na disciplinsko, ker ni priskrbel municije.)

ril udi igračkanje z imeni krajev, s katerim je pogajalka skušala zmesti naše 
pogajalce in izražati ozemeljske pretenzije je dejanje, ki ne gre v prid 
poskusom sprave. Po mnenju naših priznanih strokovnjakov zbranih v 

-*■ klubu "Pod figo" je položaj, če izhajamo iz izvora krajevnih imen, ravno 
obraten, kot so ga piranski pogajalci želeli prikazati. Ime Piran je namreč 
popolnoma izolskega izvora. Prvobitna oblika "pij-rano" seje najprej pod 
italijanskim vplivom nekoliko poenostavila v "pi-rano", kasneje z naselitvijo 
večjega števila ljubljanskih vikendašev pa je ime doživelo še ljubljansko okrajšavo 
"pi-ran' ". Omenjeni strokovnjaki vsak dan zgodaj tolčejo špricerje in pri njih ni 
prav nikakršnega dvoma o izvoru besede in kraj s takim imenom je lahko le 
Zahodna Izola..

V e zanimivejšo in v zgodovini uspešno uporabljeno teorijo zagovarjanja 
ozemeljskih zahtev pa je razvil, oziroma povzel, krog strokovnjakov, ki 
zaseda v neposredni bližini prej omenjenega kluba. Upamo, da še niste 
pozabili, da smo vam Izolani ob otvoritvi vašega pokopališča posodili truplo, 
ker takrat svojega niste imeli. Sedaj proučujemo predlog, da trupla ne bomo 

več zahtevali nazaj ampak bomo ravnali po metodi "kjer leži naše truplo je naša 
zemlja". Omenjene strokovnjake bi tudi veljalo pritegniti v našo mirovno skupino.

T z vsega navedenega sledi, da je mir med našima mestoma, kljub nekajkratnim 
I poskusom podpisa mirovne listine, vedno bolj oddaljen. Zatorej predlagamo,
I da zamenjate člane pogajalske skupine in imenujete nove, najbolje take, ki 

bodo v prisotnosti mirovnih posrednikov sposobni sprejeti vse naše pogoje. Če 
je potrebno, vam lahko posodimo nekaj naših izkušenih pogajalcev. V nasprotnem 
slučaju ne izključujemo niti izdelave novega figovega topa.

2 dolžnim spoštovanjem.

Potestat mesta Izola
Guerino De Righerà

Izola, V September AD MM
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Vabimo te, da se nam pridružiš v 
folklorni mskupini

USAKOŠCAT,
kjer se imamo lepo.

Če ne veš, koliko igre, smeha in plesa bo, 
se nam pridruži s starši in prijatelji v petek, 8.9. ob 17.00 

v zaodrju kulturnega doma Korte!

KULTURNO DRUŠTVO KORTE

BOR

BORZA ZNANJA 
IZOLA 
MATIČNA 
KNJIŽNICA
Oktobrske revolucije 1,
6310 Izola,
telefon: 066/66 31 285, 66 31 284. 
e-mail: izola@borzaznanja.mss.edus.si 
vsak delavnik od 8 do 13 ure 
v sredo od 8 do 13 ure in od 16 do 18.30 ure

Od 1. septembra dalje smo Vam v izolski Borzi znan ja na voljo vsak 
delavnik od 8h do I3h, ob sredah pa še popoldan od I6li do 18.30.

NEKAJ AKTUALNIH PONUDB:
* Pomoč pri tipkanju diplomskih in seminarskih nalog;
* Lektoriranje besedil;
* Pisanje prošenj za zaposlitev;
* Sestavljanje besedil in posvetil /a različne priložnosti;
* Informacije, kako priti do lastnega elektronskega poštnega predala;
* Znanje snemanja z videokamero in videomontaža;
* Pravni nasveti...

AKTUALNA POVPRAŠEVANJA:
* Član iz Kopra bi se rad naučil surfanja;
* Gospod iz Sežane nas je poklical, ker si želi spoznati tehnike hipnoze in 
avtohipnoze;
* Našega novega člana zanima domač recept za varjenje piva;
* Gospod iz Lucije pa še vedno išče literaturo, oziroma kakršnekoli 
informacije v zvezi z Wiehlerjevimi gobelini.

Če imate kakršnokoli znanje, ki bi ga želeli posredovati naprej ali pa taka 
znanja iščete, pokličite Borzo znanja v Izoli, ki deluje za območje Primorske.

Naše posredovanje je brezplačno, o času in načinu izmenjave znanj ter 
obliki oddolžitve pa se ponudniki in povpraševalci med seboj sami 
dogovorite.
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EX-TEMPORE USPEL
Minuli vikend smo lahko na izolskih ulicah videli slikarje, ki so na platna prenašali 

motive in vedute starega mesta. V petek in soboto je namreč že enajsto leto zapored 
potekal likovni ex-tempore na katerem je letos sodelovalo 72 udeležencev iz 
Slovenije in Italije.

Nekaj manjše število 
udeleženecev kot lani 
gre pripisati dejstvu, 
da so se organizatorji 
(izolski Center za 
kulturo, šport in 
prireditve) odločili za 
malce spremenjen 
koncept prireditve.
Tako so imeli slikarji 
za izelavo slik na voljo 
le 2 dni in ne ves 
teden, kot doslej, 
ustvarjali pa naj bi 
predvsem na prostem.
Kar nekaj jih je 
priporočilo prireditelja res upoštevalo, nekateri pa so vseeno ustvarjali v svojih 
ateljejih. Nekateri domači likovniki so delali v prostorih društva OK in v parku 
Pietro Coppo.

Po besedah Dejana Mehmedoviča, umetnostnega zgodovinarja in kustosa galerije 
Insula, so imeli člani žirije kar težko delo, saj seje bilo potrebno odločati med nekaj 
kakovostno dokaj izenačenimi deli in jim prisoditi prvo, drugo in ostale nagrade. 
Primerjava pa je bila še težja zaradi raznolikosti uporabljenih tehnik in formatov. 
"Za vsaj polovico del bi lahko z gotovostjo rekli, da imajo vse atribute 
likovnega dela," je izdelke ocenil Mehmedovič, ki meni, da so takšne prireditve 
zagotovo dobrodošle in priljubljene med ustvarjalci.

In kako je žirija, ki sta jo sestavljala še umetnostna zgodovinarka Nevenka 
Gregorčič ter akademski slikar Rok Zelenko razdelila nagrade ?

Prvo odkupno nagrado v vrednosti 110.000 tolarjev, ki jo podarja Občina Izola so 
prisodili Ivanu Stojanu Rutarju iz Kopra, sicer članu izolske skupine LIK, drugo

nagrado v vrednosti 90.000 
tolarjev, ki jo je prispevala 
Komunala Izola, je prejel 
Peter Marolt iz Ljubljane, 
tretja nagrada v vrednosti 
70.000 tolarjev, ki jo podeljuje 
INKA d.o.o., je šla v roke Tine 
Rugelj, študentke arhitekture iz 
Kopra, četrta nagrada v 
vrednosti 50.000 tolarjev, ki jo 
podeljuje Center za kulturo, 
šport in prireditve, pa je šla na 
drugo stran meje in sicer jo je 
prejel Alfredo de Locatelli iz 
Gorice.

Izolski gostitelji so se izkazali 
s svojo gostoljubnostjo in za 
udeleženece v petek zvečer 
pripravili ribje kosilo na barki, v 
soboto zvečer pa so razglasili 
dobitnike nagrad. (K.B.)

Prvonagrajena slika Ivana Stojana Rutarja 
člana izolske skupine LIK.

PLESNI M UHO LAI
vpisu je v delavnico

KREATIVNI PLES ZA OTROKE
( 5-7 let) in

BALET+SODOBNI PLES
(8-10 let)

informacije in vpis vsako sredo in petek od 17.00 do 19.00 ure v plesni 
dvorani Kulturnega doma Izola.

tel.: LILI 041/799 513

_ ČETRTEK, 7.9., PETEK, 8.9., SOBOTA, 9.9., NEDELJA, 10.9., 
PONEDELJEK, 11.9., TOREK, 12.9. in SREDA, 13.9.

-OPOLDANSKI OBRAČUN
* ob 20.30
M (Shanghai Noon), akcijska komedija 

Režija: Tom Dey
" Vloge: Jackie Chan, Owen Wilson, Lucy Liu 
■iHO min.



Rieccoci
Come è ormai consuetudine, la Redazione 
del Mandraccliio, dopo il periodo delle 
meritate (crediamo) ferie estive, riprende 
il lavoro. E, come al solito, vorremmo che 
anche questa ripresa fosse all’insegna di 
un rinnovato slancio di ottimismo e di 
nuove proposte. Tanto più che si tratta di 
un avvio già fin d’ora seguito da alcune 
importanti tappe e avvenimenti che ci 
impegneranno a partire daiprossimi giorni 
e settimane: inizio dell’anno scolastico, 
campagna elettorale ed elezioni politiche, 
attività culturali e sportive, andamento 
dei lavori a Palazzo Manzioli, preparativi 
per la Legge finanziaria e per il bilancio 
comunale 2001. Con l’aggiunta, 
naturalmente, di tutte quelle grandi piccole 
cose che nella vita quotidiana 
contribuiscono a rendere più o meno 
sopportabile la nostra duplice condizione 
di cittadini e di connazionali.
La Slovenia, è vero, si è impegnata con la 
Costituzione e con le leggi a garantire un 
adeguato livello di tutela della nostra 
Comunità nazionale, introducendo 
addirittura il concetto dei “diritti 
particolari”. Diritti, con i quali alla 
Comunità italiana, proprio perché 
minoritaria, dovrebbero venir assicurate 
le stesse opportunità di vita e di sviluppo 
collettivo e individuale. Eppure, anno per 
anno, stagione per stagione, stiamo 
constatando che la fruizione di questi 
diritti è sempre più difficile, sempre più 
legata a battaglie che siamo costretti ad 
affrontare per vederceli riconosciuti. A 
tutti i livelli, in tutti i campi: da quello 
scolastico, a quello culturale, da quello 
sociale a quello finanziario. In questo, 
anche il rapporto con la Matrice 
Nazionale, l’Italia, non è che brilli per 
concretezza, continuità e disponibilità. 
Tutti argomenti che si troveranno 
all’ordine del giorno dei nostri impegni 
nei prossimi mesi, sperando, naturalmente 
che il concetto di “convivenza” non si 
trasformi in una specie di “permesso di 
soggiorno”, e il principio di “tolleranza” 
non subisca influssi della sua accezione 
negativa, quando potrebbe significare 
anche “sopportazione”.
Riflessioni da fine estate? E probabile, 
ma non dimentichiamo che tra poco più 
di un mese saremo chiamati ad esprimerci 
anche su questi problemi. Il rinnovo del 
Parlamento significa portare in campo 
nuove vecchie forze politiche: quelle che 
vorrebbero “tollerare” sopportando e 
quelle che desiderano “convivere” 
tollerando. Il nostro voto, forse non 
significherà molto, ma va comunque 
ricordato quel vecchio proverbio che 
riferendosi ad un determinato elemento 
sentenzia che "... quando monta in 
scagno.... ”!
Auguri e buon lavoro. A voi e a noi.

Silvano Sau

Mancino, Podobnik e 
la nostra comunità

Lunedì scorso una delegazione della 
nostra Comunità nazionale si è 
incontrata a Lubiana con il presidente 
del Senato Italiano, Nicola Mancino, in 
visita ufficiale alla Slovenia. Durante il 
breve e cordiale colloquio svoltosi nella 
residenza deN’ambasciatore d’Italia, 
Cappello, al presidente è stata 
presentata una relazione sulla 
situazione della minoranza italiana, 
auspicando un costante interesse da 
parte della nostra Nazione madre e un 
fattivo impegno nei confronti dei 
processi integrativi europei di Slovenia 
e Croazia. Qualche giorno prima, 
proprio in vista della visita ufficiale del 
presidentedel Senato, una delegazione 
della Comunità autogestita costiera è 
stata ricevuta anche dal presidente del 
Parlamento sloveno, Janez Podobnik. 
Nell’occasione anche al presidente 
Podobnik è stata fatta una relazione sui 
problemi inerenti la nostra comunità, 
con particolare riguardo ai progetti di 
legge attualmente in dibattito alla 
Camera di Stato.

S.S.

Apertura scuole:

Chi ben comincia...
È doveroso, alla riapertura delle scuole 
rivolgere un pensiero ai più giovani, a coloro 
che si istruiscono e si preparano per il futuro 
nelle istituzioni della minoranza. Un tanto 
per mettere a fuoco novità e per augurare a 
discenti e docenti un proficuo anno 
scolastico.
Alla scuola elementare la novità principale 
è l’avvio della riforma dell’istruzione che 
prevede l’anticipo della scolarizzazione a sei 
anni e la conseguente adozione di nuovi 
programmi. Sei sono i frugoletti che 
frequenteranno quella che da noi si chiama 
ormai “primina”. Vivranno le loro prime 
esperienze scolastiche in un’aula 
appositamente attrezzata e conforme alle 
esigenze dell’età. L’arredamento e i mezzi 
didattici sono stati forniti con gli appositi 
finanziamenti del Ministero per l’istruzione 
e lo sport.
Altri undici alunni faranno le loro prime 
esperienze in classe seguendo i vecchi 
programmi della scuola ottennale. Gli 
operatori scolastici introdurranno inoltre in 
prima un progetto nazionale di 
alfabetizzazione nelle due lingue 
dell’ambiente (italiano e sloveno).
Gli alunni delle nove classi della scuola 
elementare si cimenteranno in una serie di 
attività che si protrarranno per tutto l’anno 
e che avranno per tema l’acqua. È un progetto 
interdisciplinare che affiancherà la regolare 
programmazione e che porterà gli alunni a 
riflettere e ad imparare cose nuove su questo 
importante elemento. Il nuovo anno

scolastico non ha portato novità per quanto 
riguarda l’ammodernamento delle 
attrezzature didattiche, ma assicurazioni in 
tale senso sono state date sia da parte italiana 
che da quella slovena. La scuola ne ha 
veramente bisogno se vuole stare al passo 
con i tempi. Gualche difficoltà si incontra 
con la fornitura dei libri di testo per la 
primina, mentre l’arrivo dei sussidiari 
dall’Italia dovrebbe essere completato entro 
breve tempo.
Alla Scuola media Pietro Coppo sono 
soddisfatti per le iscrizioni, dal momento 
che hanno riaperto due sezioni della prima 
classe dell’indirizzo economico. Il numero 
degli alunni è pari quindi a quello dell’anno 
scorso. Gli alunni potranno da quest’anno 
seguire un programma di abilitazione per 
tecnico in economia e commercio. Ma la 
notizia più importante che ci ha dato il 
Preside, professor Alberto Scheriani, è 
l’imminente scadenza del bando di appalto 
per la costruzione della nuova ala dell’edificio 
scolastico. Nelle singole offerte'le ditte si 
dichiarano disposte ad iniziare i lavori il 15 
settembre e terminarli entro giugno. Sette 
sezioni dell’Istituto opereranno comunque 
anche quest’anno nell edificio in viale Primo 
maggio, che durante l’estate è stato reso più 
accogliente. Importanti lavori sono stati 
eseguiti pure nell’edificio di via Zustovich. I 
computer a disposizione della scuola sono 
stati collegati in rete e abilitati ai collegamenti 
via Internet.
Gli operatori contano pure di creare un 
proprio sito che presenti e pubblicizzi le 
attività didattiche e le altre iniziative della 
nostra scuola media. “Quando disporremo 
dei nuovi spazi, e ciò avverrà quasi 
certamente nel settembre del 2001, il nostro 
istituto avrà le carte in regola per essere 
considerato una scuola all’avanguardia per 
quanto riguarda l’arredamento e le 
attrezzature didattiche”, sono le parole 
ottimistiche del Preside. Difficoltà si 
incontreranno invece nello svolgimento del 
programma di quelle materie per le quali 
non esistono libri in Italia e non sono state 
effettuate le traduzioni dallo sloveno.
Gli insegnanti saranno costretti a fare 
traduzioni e a preparare dispense per gli 
alunni.

Marino Maurel

Count up: + 69 giorni
Palazzo Manzioli

Il palco e il Palazzo...



Una buona estate
Culturalmente parlando, questa che sta finendo per Isola è stata, 
una buona estate. Non sono mancati gli spettacoli. C’è stato un 
po’ di tutto: teatro, arte, musica, e belcanto. Anche nel campo 
dello sport non è stata avara. Tutto ciò dimostra che la nostra 
cittadina sta lentamente comprendendo che il turismo non è fatto 
soltanto di sole e mare. Le varie offerte poi hanno portato a Isola 
un lusinghiero numero di ospiti. E quello che è più importante è 
che si siano divertiti. Poi, verso la fine del ricco calendario 
culturale e sportivo c’è stata anche una bellissima sorpresa con il 
concerto in Piazza Manzioli della Corale “Giuseppe Verdi” di 
Teramo. Ricordiamo che il complesso abruzzese si trovava nella 
nostra località per trascorrere un periodo di vacanza. Saputo della 
loro presenza, ecco che gli animatori dell’estate isolana si sono 
premurati di portarli sul palcoscenico. Ne è uscita una serata da 
ricordare, una serata del belcanto abruzzese. Non possiamo 
esimerci dal sottolineare che la Corale “Giuseppe Verdi” è un 
complesso di lunghe tradizioni (fondata nel 1953), pluriblasonato 
e che porta alto nel mondo il canto e il folclore dell’Abruzzo, 
riscuotendo ovunque, come da noi a Isola, calorosi consensi.

G.S.

Il coro di Teramo

Ipartecipanti al corso di restauro come dal Protocollo per il 
“progetto Manzioli” dopo la cerimonia di consegna dei 
diplomi. Foto C. Chicco

Il coro Haliaetum in prova Foto. C. Chicco

Non c'è più religione
Quest’estate, passeggiando lungo la Via del bagno di 
Isola, abbiamo capito e successivamente approvato quel 
sindaco di un comune della Calabria che qualche anno fa 
aveva fatto esporre lungo le piagge del suo comune il 
divieto di balneazione in topless per le donne over 50, 
come pure per le under 50 se non in possesso di attributi 
ammirevoli. Infatti, in più di qualche passaggio lungo la 
sunnominata via, ultimamente trasformata in spiaggia, 
siamo stati costretti ad "ammirare” tette malridotte che 
necessitavano di una cospicua copertura. Non vorremmo 
che causa la spudoratezza di certe "signore ” Isola -la città 
del sorriso- dovesse trasformarsi in una città ridicola.

Gianfranco Siljan

Buon compleanno
Il Coro Misto Haliaetum della CI Pasquale Besenghi degli Ughi 
festeggia quest'anno i suoi 25 anni di attività. Nato nel 1975 da 
allora ha svolto la sua attività ininterrottamente. I festeggiamenti 
si terranno nel mese di ottobre ma già dal primo settembre il 
coro ha iniziato con le prove per far fronte ai numerosi impegni 
che lo aspettano in questa nuova festevole stagione. Sono in 
programma infatti diversi concerti in Istria, Slovenia e Toscana. 
Inoltre il Coro si appresta ad incidere il suo primo CD. Gli amici 
del coro sono impazienti di riprendere l’attività, ma soprattutto 
di rivedere i propri amici. Accanto agli amici di vecchia e nuova 
data ci aspettiamo di vedere degli amici nuovi, desiderosi 
anch’essi di festeggiare con noi questo appuntamento non 
indifferente per qualsiasi individuo o gruppo.
Come ogni anno, anche quest’anno speriamo di aggiungere 
nuovi nomi nella lista dei nostri coristi, perciò, coraggio, fatevi 
avanti. Vi aspettiamo ogni lunedì alle ore 19 presso il pianoterra 
della nostra sede per un incontro. E ricordatevi: ...chi canta mal 
no pensa.

Il presidente del C.M.
Eleonora Matijašič

ATTIVITÀ COMUNITARIA
BIBLIOTECA E SALA DI LETTURA
Orario d’apertura: da lunedì a venerdì dalle ore 17 alle 19.
Sono disponibili i periodici Panorama Mondadori e Panorama 
Edit, L’Espresso, Visto, Storia illustrata, Artecultura, Gente viaggi, 
Grazia, Starbene, Casaviva, PC, Quattroruote, Il Giornale della 
Vela, Scuola dello Sport, Primorske novice, Mladina, Mandrač e 
il Mandracchio nonché i quotidiani La Repubblica, La Gazzetta 
dello sport, Il piccolo, La voce del popolo e Deio.

MANIFESTAZIONI CULTURALI
Rimane allestita l’esposizione fotografica organizzata dalla 
Comunità Autogestita della Nazionalità Italiana di Isola 
riguardante le attività della comunità italiana di Isola.
Orario di biblioteca.

ATTIVITÀ DEI NOSTRI GRUPPI CULTURALI 
Coro Haliaetum a Capodistria
Sabato 23 settembre alle ore 
19, nel duomo di Capodistria, il 
Coro “Haliaetum” diretto dal 
maestro Claudio Strudthoff 
accompagnerà la Santa messa 
e si esibirà poi in un breve 
concerto.

Il Mandracchio, foglio della Comunità 
italiana di Isola 
Redattore responsabile:
Andrea Šmnenjak
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KRIMINALIJE
Sezona, vsaj kar se sezonskih kaznivih dejanj tiče, še naprej traja. 
Izginjajo mobiteli, mopedi in podobni, poletni artikli. Tudi nekaj 
pretepov je bilo in dvojnega plačevanja kazni, finale pa prepuščamo 
voznici, ki je napihala zelo "solidnih" 2,02 promila alkohola. Pa 
naj še kdo reče, da nismo enakopravni.

TORBA V MORJU
Občan je prišel na policijsko postajo in povedal, da mu je prijatelj vse osebne 
stvari zložil v torbo, potem pa le - to (torbo) zalučal v morje. Ker torba ni 
znala plavati je potonila na dno z vsebino vred. Dečki so dogodek razumeli 
kot kaznivo dej^je.

PREVROČE POLETJE
Občanka je prišla na policijsko postajo in povedala, daje ponovno odkrila, da 
ima vse zmrzovalne skrinje v kleti odklopljene in daje vsa hrana, ki je bila v 
njih, uničena. Ker se skrinje ne odklapljajo same sumi, da je to storil njen 
mož. J)ečki sojo napotili na sodišče.

TEŽKA KRAJA
Neznanec je v Marini sredi dneva vlomil v zabojnik in iz njega ukradel težko 
železno blagajno. V blagajni, ki je tehtala kakšnih 60 kilogramov je bil denar, 
zato so dečki dogodek zapisali kot kaznivo dejanje in pripravili kazensko 
ovadbo.

PLASTIC MAN
Občan je prišel na črpalko, v plastično posodo natočil bencin in odšel brez 
plačila. Delavci črpalke so ga zadržali, dečki pa so ob tem posumili, da je 
(jppoldne že ukradel mobitel. Tudi zanj so napisali kazensko ovadbo.

SAKOM U CLAVU
Občan je sporočil dečkom, da njegov sosed z motorjem divja po cesti in 
njivah. Stopil je tudi do njega in ga opozoril, da se to ne počne, motorist pa ga 
je v zahvalo udaril. Sledi predlog sodniku za prekrške.

VODA JE ZDRAVA
Izolan je dečke obvestil, da iz stanovanja nad njim spet teče voda, s sosedo, ki 
živi v omenjenem stanovanju pa se ne more dogovoriti za rešitev problema. 
Ker dečki niso vodoinštalaterji so ga napotili na inšpekcijske službe in na 
sodišče. „

NE PLAČUJTE VSEGA
Izolankaje prišla na postajo z dokaj nevsakdanjo težavo. V Ljubljani je zaradi 
nepravilnega parkiranja dobila Obvestilo o prekršku in plačilni nalog. Kazen 
je plačala, zdaj pa je ponovno dobila obvestilo, da mora plačati kazen. Ob 
preverjanju so policisti ugotovili, da je neznanec v Ljubljani zamenjal 
Obvestila o prekršku in plačilne naloge na več avtomobilih, tako da so vozniki 
plačevali kazni nekoga drugega. Ljubljanski policisti so še povedali, da se to 
pogosto dogaja, zato ne bo odveč opozorilo: Preden kaj plačate poglejte, če je 
prekršek res vaš in če to odkrijete takoj obvestite policijsko postajo, da bodo 
dečki lahko reagirali. Zakaj bi plačevali za prekršek, ki ga morda niti niste 
storili.

VSI BEŽIJO
Na parkirišču je prišlo do poškodbe parkiranega osebnega avtomobila, 
povzročitelj pa je kraj zapustil. Dečki so ga izsledili na njegovem domu in 
pripravili predlog za sankcije, svoje pa bo povedala tudi zavarovalnica.
Tudi na Sončnem nabrežju je spretni voznik poškodoval tam parkirano vozilo 
in zbežal s kraja nesreče. Imel pa je smolo, da gaje opazoval občan, ki si je 
zapomnil registrsko številko in so ga na hitro izsledili. Tudi ta zgodba bo 
imela nadaljevanje.

SRAKARSKE ZGODBE
Izolanu so v Simonovem zalivu ukradli mobitel, na plaži hotela Delfin pa je 
neznanec tujemu gostu ukradel torbo z različnimi predmeti. Predmete je 
obdržal, torbo pa odvrgel nedaleč stran.

POLNA LUNA
V Gavioliju so trije moški razbijali kozarce in žalili osebje. Posredovati so 
morali izolski policisti. V Istem lokalu je red in mir kršil nek drugi gost in tudi 
zanj so napisali ustrezen predlog. Na Belvederju pa sta dva občana kršila red 
in mir oziroma se prepirala in izmenjala nekaj udarcev. Sodnik za prekrške bo 
imel delo.

REKORDERKA TEGA TEDNA
Brez vozniškega dovoljenja je spet ostalo kar nekaj voznikov, ki so 
pregloboko pogledali v kozarec oziroma so odklonili strokovni 
pregled zaradi suma vožnje pod vplivom mamil. Rekorderka pa je 
voznica z 2,02 promila alkohola v j^rvi.
ta teden bodo dečki ...
- ob pomoči non in nonotov varovali poti v šolo
- izvajali poostren nadzor prometa v bližini šol

POPRAVEK
V zvezi z dopisom v Rriminalijah v Mandraču, z dne 31.8.2000 
naslovljenim z UMOR Z IMENOM IN PRIIMKOM, želim dodati nekaj 
pojasnil iz katerih je razvidno, da gre za nepreverjene in neresnične 
izjave oz. dejanja.
V članku o umoru v Livadah piše, daje bila vse manj trdna in ljubeča 
zveza do te mere, da je pokojna na Policijski postaji zaprosila za 
policijsko varstvo, vendar je bila očitno prepozna. Te besede oz. dejanja 
moram odločno zanikati, saj pokojna ni nikoli bila na naši Policijski 
postaji, niti ni telefonsko ali kako drugače zaprosila za policijsko 
varstvo ali kakršnokoli drugo interventno dejavnost (prepir, spor, pretep 
ali ogrožanje).
Zato prosim, da se v to zadevo ne vpleta Policijske postaje Izola in naših 
delavcev in s takimi in podobnimi nepreverjenimi informacijami ne širi 
lažnih vesti. S prizadetimi sočustvujemo in težko razumemo, da je do 
takšne tragedije prišlo. Težko razumemo, da se ni nikoli nihče od 
sosedov pritoževal, da bi bil moten zaradi hrupa ali sporov v družini 
kjer je nastala tragedija.
Policisti se dobro zavedamo svojega poslanstva, varovanja življenja in 
premoženja ljudi, kakor tudi vseh ostalih nalog policije v okviru 
pozitivne zakonodaje in se trudimo, da to poslanstvo čimbolje 
opravimo.
Hvala in lep pozdrav 1

Stanislav KOFALT 
KOMANDIR POLICIJSKE POSTAJE

Pojasnilo uredništva: Pisanja o umoru v Livadah smo se, med drugim, 
lotili tudi zaradi nezadovoljstva nad ravnanjem nekaterih naših 
novinarskih kolegov, ki so domnevnega storilca predstavili s polnim 
imenom in priimkom, še preden je bilo to njegovo dejanje kakorkoli 
dokazano. Spregledali pa smo možnost, da bi novinarji brez preverjanja 
zapisali trditve, da je pokojna pred tem iskala pomoč na policijski 
postaji. Glede na to, kar so policisti zapisali v zgornjem popravku se za 
takšno nerodnost tudi mi opravičujemo.

DUHOVNA UNIVERZA

Vodnjak modrosti in ljubezni
"V daljni deželi, onstran širnega morja, obstaja skrivnosten vodnjak. V 
njegovih globinah teče živa, lesketajoča se voda in kdor jo popije, spozna vso 
modrost tega sveta in še tistega čez. Mnogi so ga iskali in le redki našli."
Ti, ki so ga našli, so duhovni učitelji človeštva, modreci, ki so nam v bogatem 
duhovnem izročilu pustili sporočila o njem in opise, kako ga iskati. Pravijo, da 
je živa voda modrosti skrita za površino vsakdanjosti, onstran morja čustev in 
misli in daje srce vodnjak, v katerega seje potrebno poglobiti in iz njega črpati 
modrost, ki je razum ne pozna.
Modreci so ustanavljali duhovne šole, kakršne so bile Pitagorova šola v Grčiji, 
misterične šole bližnjega Vzhoda, ašrami velikih indijskih učiteljev. Te so bile 
vodnjak duhovnosti za svoj prostor in čas. V njih so si lahko duhovni iskalci 
nalili vodo spoznanja, se odžejali in si delili svežino notranjega življenja, ki ne 
mine s smrtjo telesa. Tistega življenja, ki se materialistu zdi neresnično, 
duhovni iskalec, ki ga je izkušal v svoji notranjosti, pa neizpodbitno ve, da 
obstaja. Ve, da nosi v sebi univerzalno modrost, vsepoživljajočo ljubezen in 
globok življenjski smisel, ki poteši žejo in hrepenenje vsake iščoče duše.
Tudi Duhovna univerza črpa iz vodnjaka duhovne modrosti. Ohranja stik z živo 
vodo duha, ki prebuja v človeku njegovo žlahtnost in mu odpira oči za svet v 
njegovi resnični podobi. Kdor pogreša notranji mir, kdor išče v življenju nekaj 
več, kdor se želi oplemenitit z modrostjo in ljubeznijo srca, se nam lahko 
pridruži in si zajame iz vodnjaka duhovne modrosti tudi v današnjem času 21. 
stoletja. Jeseni bo potekal vpis tudi na Obali.

Primož Škoberne,
sodelavec Zavoda za izobraževanje, vzgojo, razvoj in kulturo

Predstavitve in vpis:
VODNJAK DUHOVNE MODROSTI 

čet. 14. sept., Kulturni dom Izola, Bazoviška 4 
INTUICIJA IN ŠESTI ČUT 

pet. 22. sept., Gledališče Koper, ???
Vsa predavanja se začno ob 19. uri.

VSTOP PROST!
Informacije dobite na telefonu: 01 433-93-03
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VARNA POT.y ŠOLO
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bea varovani, saj so 
póli'cfsftfrh'^spet priskočili na 
pomoč prostovoljci - none in 
nonoti.
Do 15.septembra bo na vseh 
večjih križiščih v Izoli v sklopu 
akcije None in nonoti za vnuke - 
za varno pot v šolo, nad varnostjo 

predvsem prvošolčkov in učencev nižjih razredov bdelo 17 prostovoljcev, od tega 7 
non. Ena izmed njih nam je zaupala, da si ni mislila, da bo pri osemdesetih letih "za 
policajko", da pa se je vabilu z veseljem odzvala, saj ni treba drugega kot malo 
dobre volje in nekaj dni bolj zgodnjega vstajanja, da narediš nekaj dobrega za druge. 
Prostovoljci bodo v teh dneh opravili kar 374 ur dela.
Program varovanja poti v šolo je pripravil odbor sosveta za preventivo in varnost v občini, za 
popestritev pa so poskrbeli likovniki iz Kluba obalnih kreativcev, ki so pripravili domiselne 
označbe iz stiropora, ki voznike opozarjajo, da so na cesti spet šolarji.
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papirje 
na borzi?
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Prodajo ali nakup lahko opravite v 
vseh poslovnih enotah banke ali pa
skupaj z borznimi posredniki na

ÌC Banka Koper

sedežu banke:
tel.: 05 66 51 267, 66514 41

Umiku Koper d.d. Pristaniška ulica I I, 6,502 koper 
tel.: (0.1) 666 12 02. lux: (OS) 639 71 Si, h k w.hunku-koper.si

_______________________________________________

oblačno 
max 21 
min. 12

oblačno 
max 26 
min. 14

sončno 
max. 28 
min. 15

Nedelja

sončno 
ma x.29 
min. 18

ROČNA in VODNA MASAŽA 
FINSKA in TURŠKA SAVNA 
MEGA SOLARIJ
Izola, Zelena ulica 17 (Obrtna cona)
Tel.: 644 033, 643 106 
ODPRTO VSAK DAN OD 11.00 do 01.00
ob ponedeljkih zaprto
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Izola, tel.: 216 80 11


